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Inzerce

NOVĚ NABÍZÍME:

DÁLE NABÍZÍME:  

•	 KOMPOSTOVANÁ ZEMINA  
(možnost volně ložené  
nebo pytlované)

•	 ZAHRADNÍ ZEMINA 
•	 MULČOVACÍ KŮRA (možnost volně 

ložené nebo pytlované)
•	 KAČÍRKY
•	 RECYKLÁT 0/16 (zásypový  

materiál)
•	 RECYKLÁT 16/32
•	 RECYKLÁT 32/64
•	 PÍSEK BETONOVÝ 
•	 PÍSEK MALTOVÝ
•	 KAMENIVO (0/32, 4/8, 8/16, 16/32, 

32/63) 
•	 UHLÍ, BRIKETY 

SLUŽBY: 

•	 PRONÁJEM KONTEJNERŮ  
od 3 m3 – do 40 m3

•	 ZEMNÍ PRÁCE 
•	 TLAKOVÉ A STROJNÍ  

ČIŠTĚNÍ KANALIZACÍ
•	 KONTROLA POTRUBÍ KAMEROU 
•	 DOVOZ PITNÉ VODY 6 m3, 8 m3, 11 m3, 
•	 PRONÁJEM PRACOVNÍ PLOŠINY 16M 
•	 ODVOZ ODPADNÍCH VOD  

A FEKÁLIÍ 4 m3, 8 m3, 11 m3, 

PALIVOVÉ ŠTÍPANÉ DŘÍVÍ 

Kontakt:
tel.: 721 463 363, 724 525 565 
mail: odpady.nk@seznam.cz

SPORTOVNÍ KOMISE 
MÌSTO NOVÝ KNÍN
pøipravují zájezd 
na Mistrovství svìta v biatlonu, 
které se koná v 7. až 18. února 2024
v Novém Mìstì na Moravì

Poèet zajištìných vstupenek 60 ks,
a to na sobotu 17. 2. 2024
Pøedpokládaná cena: 1200 Kè
Doprava zdarma

Závazné pøihlášky zasílejte na:
mail: sportovnikomise@mestonovyknin.cz
nebo na tel.: 733 115 538

Uzávìrka pøihlášek 5. 1. 2024
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Slovo starosty

Vážení občané Nového Knína a našich přilehlých obcí,

rád bych vás informoval o průběhu a výsledcích činnosti 
nového vedení radnice v průběhu roku 2023. Po volbách 
na podzim roku 2022 došlo k výrazným proměnám ve 
vedení města, a jsem hrdý na to, co se podařilo vytvořit za 
pouhých několik měsíců díky společnému úsilí rady města, 
zastupitelů, členů výborů a komisí a zaměstnanců radnice.

Finanční situace města:
K 31. 10. 2023 činí zůstatek finanční hotovosti na všech 

bankovních účtech města asi 27 milionů Kč. Výše nesplace-
ných úvěrů k tomuto datu činí 5,477 milionu Kč na kanaliza-
ci a 4,77 milionu Kč na pořízení cisterny CAS. Aktuální  
stav na městských účtech je detailně uveden níže:

Č. 1046-521474359/0800:  6 177 693,00 Kč
Č. 521474359/0800:              13 753 413,86 Kč
Č. 94-713211/0710:   4 673 528,88 Kč
Č. 129692589/0300:   2 640 959,33 Kč
Č. 4180528379/0800:           3 461,74 Kč
Celkový objem příjmů pro rok 2023 byl schválen ve výši 

48 milionů Kč, a ke dni 31. 10. 2023 dosahuje výše plnění 
rozpočtových příjmů úctyhodných 103 %, což odpovídá 
částce 49 milionů Kč. Očekáváme, že do konce roku 2023 
celkový objem příjmů dosáhne výše kolem 54 milionů Kč.

Naopak celkový objem výdajů pro rok 2023 byl stano-
ven na 63 milionů Kč a k 31. 10. 2023 dosahuje výše čer-
pání výdajů 74 %, což činí 47 mil. Kč.  U výdajové stránky 
lze předpokládat do konce roku navýšení celkových 
výdajů na částku kolem 53 mil. Kč, a to na úhradu pláno-
vaných investic (zřízení elektrických přípojek na náměstí, 
doplatek za rekonstrukci veřejného osvětlení, oprava ko-
munikace u zdravotního střediska, pořízení audio sousta-
vy) a úhradu běžných provozních výdajů města.

Mezi nejvýznamnější uskutečněné investiční akce  
a opravy k 31. 10. 2023 patří:

• Úprava vodního toku a opevnění břehu Kozohorská 
ul. – 4055 tis. Kč

• Přístavba výtahu u zdravotního střediska – 3172 tis. Kč
• Rekonstrukce veřejného osvětlení – 3382 tis. Kč, 

(k 30. 10. 2023 zbývá doplatit 1381 tis. Kč)
• Zatrubnění vodoteče ve Starém Kníně a vybudování 

liniového žlabu – 370 tis. Kč
• Obnova přívodního potrubí k vodárně – 857 tis. Kč
• Stavební práce ve škole včetně výměny oken – 508 tis. Kč
• Posílení vedení EE ve školní jídelně – 550 tis. Kč
• Výstavba oplocení ZŠ – 700 tis. Kč
• Oplocení areál v Jatecké ulici – 260 tis. Kč
• Rekonstrukce mincovna – 103 tis. Kč
• Oprava věžních hodin – 120 tis. Kč
• Vozidlo pro hasiče v Libčicích – 470 tis. Kč
• Elektronická úřední deska – 329 tis. Kč
• Mulčovač za traktor – 253 tis. Kč

(pokračování na straně 4)
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Zprávy z rady

Usnesení č. 1–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje program č. RM 23/2023 v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 23/2023
2. Nájemné v městských bytech
3. Zrušení usnesení č. 4–21/2023 – RM
4. Zpráva o kontrole PO v Městské knihovně
5. Smlouva o zajišťování PO
6. Smlouva o zajišťování BOZP a PO
7. JS Centrum – odběr splaškové vody
8. Deratizace
9. Akustika v ZŠ Nový Knín
Usnesení č. 2–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje navýšení nájemného v bytech, které 
jsou ve vlastnictví města Nový Knín, kde jsou uzavřené ná-
jemní smlouvy na dobu určitou, a to od 1. 1. 2024 o 50 %.
Usnesení č. 3–23/2023 – RM
Rada města ruší usnesení č. 4–21/2023 – RM ze dne  
25. 9. 2023.

Výpis usnesení z 23. schůze Rady města Nový Knín konané  
24. 10. 2023

Podrobné čerpání rozpočtu je zveřejněno na stránkách města ve složce rozklikávací rozpočet, kde je čerpání rozpoč-
tu uvedené do jednotlivých kapitol rozpočtu. Tyto informace jsou každý měsíc aktualizovány. 

Výhled na rok 2024:
Při sestavování návrhu rozpočtu na rok 2024 jsme brali v úvahu očekávané změny ve vládním přerozdělování výnosů 

ze sdílených daní – to vše především v rámci úsporného vládního balíčku. Tato skutečnost znamená pravděpodobné 
snížení finančních příspěvků získaných od státu. Oproti tomuto předpokladu výnos daně z nemovitostí nebude státem 
přerozdělován a celý jeho objem bude tvořit příjem města. Na základě těchto skutečností jsme navrhli daňové příjmy 
města ve výši kolem 44 milionů Kč a příjmy z ostatních činností (příjmy z lesa, pronájmu vodohospodářské infrastruk-
tury, pronájmu bytů, nebytových prostor a pronájmu pozemků) ve výši zhruba 7 milionů Kč. Celkové příjmy v návrhu 
rozpočtu pro rok 2024 činí 51 milionů Kč.

Výdaje rozpočtu na rok 2024 byly rozčleněny v rámci paragrafů a zahrnují plánované investice ve výši 11,385 milionu 
Kč. Jde zejména o rekonstrukci komunikací, knihovny, otopného systému v mincovně a knihovně, městského archivu 
a opravu a rekonstrukci kaple. Další běžné provozní výdaje, které zahrnují výdaje na údržbu lesa, vodohospodářské 
infrastruktury, zajištění dopravní obslužnosti, zajištění provozu ZŠ a MŠ Nový Knín, knihovny, muzea, hřbitova, údržbu 
kulturních památek, dětských hřišť, provoz a údržbu městských bytů a nebytových prostor, provoz veřejného osvět-
lení, zajištění údržby města, svoz TKO, požární ochranu, zajištění činnosti zastupitelstva a zajištění chodu městského 
úřadu, jsou navrhnuty v celkové výši 41,326 mil. Kč. Objem celkových výdajů v návrhu rozpočtu pro rok 2024 je ve výši 
asi 52 mil. Kč. Nelze opomenout splátku úvěrů, která v roce 2024 činí 1,434 milionu Kč.

Schodek navrhovaného rozpočtu ve výši 2,792 milionu Kč bude pokryt z finanční rezervy na běžných účtech města 
k 31. 12. 2023.

Celkově můžeme konstatovat, že finanční situace města je ve výborné kondici, obě strany rozpočtu (příjmová i vý-
dajová) jsou stabilizovány. Věřím, že tímto rozpočtem směřujeme k uskutečnění plánovaných investic a rozvoji našeho 
města.

Nejen návrh rozpočtu na rok 2024 bude předmětem jednání zastupitelstva města dne 12. 12. 2023 od 18.00 hod. 
v jídelně místní školy. 

Vážení spoluobčané, tímto vás na jednání zastupitelů srdečně zvu.
S nastávajícím adventem mi dovolte popřát vám mnoho radosti, klidu a pohody. Ať vám svíčky na adventním věnci 

přinášejí teplé světlo, které rozjasní vaše domovy. 
S úctou,

Ing. Radek Hrubý, starosta města Nový Knín

Usnesení č. 4–23/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí protokol z provedené pre-
ventivní kontroly dodržování předpisů o požární ochraně 
v městské knihovně od společnosti Pour servis s. r. o.,  
se sídlem U Pilského Potoka 1399, 263 01 Dobříš, IČ: 
24784702, a na základě doporučení pozastavuje provoz 
městské knihovny s okamžitou platností.
Usnesení č. 5–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje ukončení smlouvy o službách PO se 
společností SEHAZ Příbram s.r.o., se sídlem Husova 268, 
26101 Příbram VI – Březové Hory, IČ: 25055593, formou 
výpovědi.
Usnesení č. 6–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o poskytování 
služeb na úseku bezpečnosti práce a požární ochrany se 
společností POUR SERVIS s.r.o., se sídlem U Pilského poto-
ka 1399, 263 01 Dobříš, IČ: 24784702, za roční paušální 
částku 30 000 Kč bez DPH.
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Zprávy z rady

Usnesení č. 7–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy se společností  
JS Centrum s.r.o., se sídlem Prostřední Lhota 59, 262 
03 Chotilsko, IČ: 45146632, jejímž předmětem je odběr 
splaškové vody do čističky odpadních vod v Novém Kníně,  
v maximálním množství 6 m3 týdně, za cenu 800 Kč bez 
DPH za jeden vývoz.
Usnesení č. 8–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje cenovou nabídku na objektovou 
deratizaci, prvotní instalaci, zavedení nového systému  

a zavedení dokumentace od Michala Šmejkala, se sídlem 
Březohorská 447, 261 01 Příbram, IČ: 87640554, ve výši 
14 773,17 Kč vč. DPH, a uzavření smlouvy.
Usnesení č. 9–23/2023 – RM 
Rada města schvaluje zadání veřejné zakázky malého roz-
sahu na úpravu akustiky v jídelně ZŠ Nový Knín formou 
přímého zadání a do výběrové komise na zhotovitele jme-
nuje Petru Moravcovou, Ing. Pavla Hnízdila a Jiřího Krásu.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach 
starosta     místostarosta 

Výpis usnesení z 24. schůze Rady města Nový Knín konané  
7. 11. 2023

Usnesení č. 1–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje program č. RM 24/2023 v tomto znění:
1. Schválení programu RM č. 24/2023
2. Dodatek č. 3 – EGÚ
3. Věcné břemeno 
4. Obnova vodovodního přivaděče Chramiště
5. Vodojem Nový Knín – rozšíření zadání projektu
6. Výroční zpráva ZŠ a MŠ Nový Knín 2022/2023
7. Žádost o příspěvek na neumístěné dítě 
8. Vyhodnocení VZMR
9. Sochy ze dřeva
10. Žádosti o finanční příspěvky
11. Vícepráce na osvětlení
Usnesení č. 2–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření dodatku č. 3 se společ-
ností EGÚ Praha Engineering, a.s., se sídlem Podnikatelská 
539, 190 11 Praha 9 – Běchovice, IČ: 25663399, jejímž 
předmětem je provádění pravidelných a občasných servis-
ních prací u měřidel tepla a vodoměrů instalovaných v by-
tových a nebytových jednotkách ve Zdravotním středisku 
a na Sídlišti 422 a 423, a rozúčtování nákladů (viz. příloha 
k tomuto usnesení na https://www.mestonovyknin.cz/
mesto/rada-mesta-2/usneseni-rady-mesta/2023/).
Usnesení č. 3–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy s paní H. B., nar. 
XX.XX.XXXX, bytem XXXXXXXXXXXX, jejímž předmě-
tem je zřízení věcného břemene ve prospěch města Nový 
Knín z důvodu položení vodovodního potrubí a kabelové-
ho vedení na pozemku parc. č. 1010/17 v k. ú. Chramiště, 
za částku 10 000 Kč.
Usnesení č. 4–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje obnovu vodovodního potrubí při-
vaděče v Chramištích od Vodohospodářské společnosti 
Dobříš spol. s r. o., se sídlem Jiráskova 656, 263 01 Dobříš, 
IČ: 49549677, za cenu 955 000 Kč bez DPH, a uzavření 
smlouvy o dílo.

Usnesení č. 5–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje rozšíření projektu na nový vodojem 
v Novém Kníně od společnosti Vodohospodářský rozvoj  
a výstavba, a. s. IČ: 47116901, se sídlem Nábřežní 90/4,  
150 00 Praha 5 – Smíchov za cenu 419 967 Kč vč. DPH.
Usnesení č. 6–24/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí Výroční zprávu ZŠ a MŠ 
Nový Knín za školní rok 2022/2023.
Usnesení č. 7–24/2023 – RM
Rada města schvaluje poskytnutí kompenzačního příspěv-
ku paní B. B., nar. XX.XX.XXXX, pro dceru A. B., nar. 
XX.XX.XXXX, obě bytem XXXXXXXXXXXXXXX, za ne-
umístění dítěte do Mateřské školy v Novém Kníně, ve výši 
10 000 Kč.
Usnesení č. 8–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje vítěze VZMR – Akustické 
úpravy jídelny ZŠ Nový Knín, jímž je společnost EKOLA 
group, spol. s r. o. se sídlem Mistrovská 558/4, 108 00 
Praha 10 – Malešice, IČ: 63981378, za nabídkovou cenu 
693.855,14 Kč vč. DPH, a uzavření smlouvy o dílo. 
Usnesení č. 9–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje vyřezání sochy do pozůstalého 
kmene pokácené lípy velkolisté ve Starém Kníně u Mateř-
ské školky, anděla se srdcem. 
Usnesení č. 10–24/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí žádosti o finanční příspěvky 
na rok 2024 a předává příslušným komisím k projednání.
Usnesení č. 11–24/2023 – RM 
Rada města schvaluje vícepráce a další doplnění světel-
ných zdrojů za cenu 662.286,24 Kč vč. DPH od společnosti 
HDT Impex s. r. o., IČ: 25236431, se sídlem Botanická 3,  
362 63 Dalovice.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach 
starosta     místostarosta
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Usnesení č. 1–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje program č. RM 25/2023 v tomto 
znění:
1. Schválení programu RM č. 25/2023
2. Ceny DOKAS a BOS
3. Rekonstrukce a vybavení chemické a fyzikální učebny 
4. Návrh rozpočtu města na rok 2024
5. Cena za SKO pro rok 2024
6. Cenová nabídka na doplnění rozhlasu
7. Munipolis
8. Žádost o finanční příspěvek MŠ Borotice
9. Žádost o finanční příspěvek – M. P.
10. Žádost o prodloužení smlouvy – Český rybářský svaz
11. Žádost o prodloužení smlouvy – DaSigna
12. Žádost o prodloužení smlouvy – Res Medica
13. Pověření – hřbitovy
14. Uzavřená MŠ ve dnech 27.- 29.12.2023 
15. Poplatky ZŠ a MŠ 
16. Stávka pracovníků školy dne 27.11.2023
17. Tříkrálová sbírka
18. Návrh rozpočtu ZŠ Nový Knín na rok 2024 
19. Zápis sportovní komise
20. Zápis komise sociální, pro výchovu a vzdělávání
21. Galileo
22. Dotace na PD
Usnesení č. 2–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí ceny za svoz směsného 
komunálního odpadu od Brdské odpadářské společnosti 
s.r.o., se sídlem Dobříšská 56, 252 10 Mníšek pod Brdy, 
IČO: 11867345, a spol. DOKAS Dobříš, s. r. o., se sídlem 
Na Chmelnici 455, 263 01 Dobříš, IČO: 25144251.
Usnesení č. 3–25/2023 – RM 
Rada města za Nový Knín jako zřizovatele Základní školy  
a Mateřské školy Nový Knín, IČO: 48954381, souhlasí 
s realizací projektu předkládaného do 112. výzvy IROP  
a technickým zhodnocením majetku zřizovatele v učeb-
ně chemie a fyziky, a to se zachováním výstupů po celou 
dobu udržitelnosti projektu.
Usnesení č. 4–25/2023 – RM 
Rada města doporučuje zastupitelstvu města stano-
vit v rámci obecně závazné vyhlášky o místním poplatku 
za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci popla-
tek za likvidaci směsného komunálního odpadu pro rok 
2024 ve výši 0,64 Kč za 1 litr odpadu.
Usnesení č. 5–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje doplnění rozhlasu na špatně 
ozvučená místa, a to celkem o 8 kusů hlásičů, za celkovou 
cenu 159 000 Kč bez DPH, od společnosti EMPEMONT,  
s. r. o., se sídlem Železničního vojska 1472, 757 01 Valaš-
ské Meziříčí, IČO: 27772179.

Výpis usnesení z 25. schůze Rady města Nový Knín konané  
21. 11. 2023

Usnesení č. 6–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje objednávku o poskytování služby 
komunikačního systému Munipolis – ČHMÚ notifikace, 
na období od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024, za cenu 5880 
Kč bez DPH za rok, od společnosti MUNIPOLIS, s. r. o., 
se sídlem Londýnské náměstí 886/4, 639 00 Brno, IČO: 
29198950.
Usnesení č. 7–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje poskytnutí finančního příspěvku 
Mateřské škole Borotice, okres Příbram, příspěvková orga-
nizace, se sídlem Borotice 27, IČO: 75033259, ve výši 3000 
Kč, na zakoupení nových hraček pro děti, které docházejí 
do této školky a mají trvalé bydliště v Novém Kníně, a uza-
vření darovací smlouvy.
Usnesení č. 8–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje poskytnutí finančního pří-
spěvku panu M. P., nar. XX.XX.XXXX, bytem 
XXXXXXXXXXXXXXX, na ohňostroj na akci rozsvíce-
ní vánočního stromku ve Starém Kníně ve výši 5000 Kč,  
a uzavření darovací smlouvy.
Usnesení č. 9–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení smlouvy o nájmu ne-
bytových prostor v přízemí Zdravotního střediska, nám. 
Jiřího z Poděbrad 64, Českému rybářskému svazu, z. s., 
místní organizace Nový Knín, se sídlem náměstí Jiřího  
z Poděbrad 1, Nový Knín, IČO: 42731968, a to do 31. 12. 
2024, a uzavření dodatku č. 1. 
Usnesení č. 10–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje prodloužení smlouvy o nájmu ne-
bytových prostor (lékárna) v prvním patře Zdravotního 
střediska, nám. Jiřího z Poděbrad 64 ev. č. 00020064N06, 
společnosti DaSigna, s. r. o., se sídlem Olšanská 2898/4g, 
130 00 Praha-Žižkov, IČO: 11925612, a to do 31. 12. 2024, 
a uzavření dodatku č. 1. 
Usnesení č. 11–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o nájmu nebyto-
vých prostor (ordinace) ve druhém patře Zdravotního stře-
diska, nám. Jiřího z Poděbrad 64, ev. č. 00020064N05, se 
společností Res Medica s. r. o., se sídlem Vltavská 207/20, 
150 00 Praha-Smíchov, IČO: 02816920, na dobu určitou 
a to od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024, za nájemné ve výši  
19 Kč/m2 měsíčně.
Usnesení č. 12–25/2023 – RM 
Rada města pověřuje Žanetu Schneiderovou k provádě-
ní veškerých úkonů v rozsahu zákona č. 256/2001 Sb.,  
o pohřebnictví, zejména pak k uzavírání smluv o nájmu 
hrobových míst na hřbitovech v Novém Kníně a Starém 
Kníně. 
Usnesení č. 13–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí, že bude uzavřená Mateřská 



Listopad 2023 Novoknínsko 7

Zprávy z rady

školka Nový Knín ve dnech od 27. 12. do 29. 12.2023.
Usnesení č. 14–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje poplatky pro rok 2024, a to 500 
Kč měsíčně za mateřskou školku, 200 Kč měsíčně za školní 
družinu, 200 Kč měsíčně za školní kroužky při každodenní 
návštěvě a zájmové útvary 120 Kč měsíčně za 60minutový 
a 180 Kč měsíčně za 90minutový.
Usnesení č. 15–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí stávku pracovníků školy dne 
27. 11. 2023, dle sdělení ředitele ZŠ Mgr. Miloše Krátkého 
bude výuka zajištěna.
Usnesení č. 16–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí oznámení o termínu sbírky 
»Tříkrálová sbírka« v termínu 1. 1. 2024 – 14. 1. 2024.
Usnesení č. 17–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí návrh rozpočtu Základní 
školy Nový Knín na rok 2024, předložený ředitelem školy.
Usnesení č. 18–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí zápis ze schůze sportovní 
komise, která se konala16.  11. 2023.
Usnesení č. 19–25/2023 – RM 
Rada města bere na vědomí zápis ze schůze komise 
sociální, pro výchovu a vzdělávání, která se konala  
20. 11. 2023.
Usnesení č. 20–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje přidělení bytu v budově zdravotního 
střediska na adrese nám. Jiřího z Poděbrad 64, ev. č. 
00020064001, paní D. K., nar. XX.XX.XXXX, bytem 

XXXXXXXXXXXXXXX, a uzavření nájemní smlouvy na 
dobu určitou, od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 za nájemné 
ve výši 60 Kč/m2 měsíčně.
Usnesení č. 21–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě 
o poskytování produktu ev. č. SOP-528-05-2023 ze dne  
4. 4. 2023, se společností Galileo Corporation s. r. o., 
se sídlem Březenecká 4808, 430 04 Chomutov, IČ: 
25448714, jehož předmětem je navýšení datového pro-
storu webových stránek města o 5 GB dat, za cenu 1950 
Kč bez DPH ročně. 
Usnesení č. 22–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje přijetí dotace ve výši 200 000 Kč  
z rozpočtu Středočeského kraje – Středočeský Fond pod-
pory včasné přípravy projektů EU 2021+ a NIP, na zákla-
dě podané žádosti Ev. číslo: FVP/RMO/051363/2023 na 
projekt PD: revitalizace veřejného prostranství – Nový Knín, 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace.
Usnesení č. 23–25/2023 – RM 
Rada města schvaluje přijetí dotace ve výši 200 000 Kč 
z rozpočtu Středočeského kraje – Středočeský Fond pod-
pory včasné přípravy projektů EU 2021+ a NIP, na zákla-
dě podané žádosti Ev. číslo: FVP/RMO/051346/2023 na 
projekt PD: revitalizace náměstí – Nový Knín, a uzavření 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace.
Ing. Radek Hrubý   Marek Zach 
starosta     místostarosta

7. zasedání Zastupitelstva města Nový Knín
Vážení spoluobčané,

zveme Vás na 7. zasedání Zastupitelstva města,  

které se uskuteční v úterý 12. prosince od 18:00 hodin v jídelně základní školy.

Uzavřený Městský úřad a Stavební úřad v prosinci
Z důvodu čerpání řádné dovolené bude od 18. 12. 2023 do 1. 1. 2024 uzavřený Stavební úřad  

a od 21. 12. 2023 do 1. 1. 2024 bude uzavřený Městský úřad.

Město Nový Knín 

srdečně zve naše seniory na

Novoroční setkání seniorů,Novoroční setkání seniorů,

které se uskuteční v sobotu 6. 1. 2024 od 14 hod.  

v sokolovně v Novém Kníně.

Bohatý kulturní program a občerstvení zajištěno.

Město Nový Knín 

srdečně zve naše seniory na

II. Městský ples,II. Městský ples,
který se uskuteční v sobotu 27. 1. 2024 od 19.00 hod. 

v sokolovně v Novém Kníně.

K tanci a poslechu bude hrát Wocaties band,  

fotokoutek, bohatá tombola a občerstvení zajištěno.
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Ing. Pavel Hnízdil, člen rady, zastupitel za ODS  
1. Nebudu vyzdvihovat konkrétní věc, doufám, že si obča-
né všimli, že se v našem městě může něco dít bez ohledu 

na to, že není 
před volbami. 
Co bych ale 
chtěl zmínit  
a vyzdvih-
nout, je to, jak 
funguje naše 
koaliční rada. 
Někdy to za-
jiskří, někdy se 
to musí řádně 
vykomuniko-
vat a vysvětlit, 
ale nakonec 
stejně táhne-
me za jeden 
provaz. Tím 
jsem příjem-
ně překvapen  
a doufám, že 

to tak bude pokračovat i nadále. 
2. Co se nepovedlo a co se dle mého bude muset zlepšit, 
nicméně pracujeme na tom, je komunikace a prezentace 
našich kroků a práce navenek, směrem k občanům. 
3. Návrh nemám, spíše informaci občanům, co nás jako 
jedna z mála věcí v budoucnu čeká. Tím, že se celá léta 
do vodovodní infrastruktury i přes upozornění neinvesto-
vala ani koruna, tak je náš vodojem v katastrofickém stavu 
a čeká nás investice nemalého rozsahu. Nicméně tento ži-
votní zdroj pro občany zajištěn být musí a také bude.
Ing. Aneta Hrubá, zastupitelka za sdružení PRO 
NOVÝ KNÍN
1. Jako členka kulturní komise jsem se intenzivně věnovala 
kulturnímu rozvoji našeho města. S ostatními členy komise 
jsme si vytyčili za cíl pořádat pravidelné akce po celý rok, 
které osloví všechny občany Nového Knína i okolních obcí. 
Ráda bych zde členy komise vyjmenovala a poděkovala 
jim za jejich nadšení a obětavost. Předsedkyní je Monika 

Stránská, další členové jsou Bc. Jiří Stracený a Bc. Petra 
Hrubá. Také bych chtěla poděkovat Petře Lojínové, která 
byla členkou naší komise několik měsíců.
V lednu jsme zorganizovali tradiční setkání seniorů 
v místní sokolovně. Našim seniorům jsme připravili výzdo-
bu živými květinami, lahodné občerstvení a bohatý pro-
gram plný hudby a tance. O moderování akce se postarala 
báječná Eva Jarolímková. Snahou bylo vytvořit krásné od-
poledne plné radosti, vzpomínek a společného sdílení.
Toužili jsme po události, která spojí generace, bude repre-
zentativní a započne novou tradici v našem městě. Proto 
jsme v únoru uspořádali historicky první Městský ples, na 
který jsme pozvali oblíbenou dobříšskou kapelu Wocaties 
band. Kluci rozjeli pořádnou show, parket praskal po celou 
dobu ve švech a nikomu se nechtělo domů. Kdo netanco-
val, tak poslouchal líbivé melodie, nebo navštívil populární 
fotokoutek, kde bylo možné se vyfotit ve skupině s růz-
nými rekvizitami a zdarma si odnést nezapomenutelnou 
vzpomínku. Na posilnění se podával gulášek, plzeňské 
pivo, italské prosecco a jiné dobroty. Vstupenky byly sloso-
vatelné díky štědrosti místních živnostníků a podnikatelů, 
přičemž hlavní cenou byl divočák. 
V dubnu jsme uspořádali první Velikonoční jarmark na 
náměstí Jiřího z Poděbrad. Do Knína se sjeli místní i pře-
spolní, aby nakoupili regionální produkty a užili si den se 
svými sousedy. Nabízelo se bohaté občerstvení a o do-
provodný program se postarali naši nejmenší – zatanči-
ly děti z folklórního souboru Knínek a skauti si připravili 
prezentaci tábořiště, výtvarné dílničky a ochutnávku 
sladkého pečiva.
Dalším záměrem bylo zorganizovat akci pro malé i velké, 
v létě, na našem krásném náměstí, za doprovodu skvělé 
hudby a výborného občerstvení. Proto jsme na červenec 
naplánovali Knínskou letní slavnost. I přes horké počasí 
se statečné a nadané děti z folklórního souboru Knínek 
nezalekly a vystoupily, stejně jako kapela pana Záleského  
z Kozích Hor, Swing kabinet. Jejich výkony byly opravdu 
úžasné a zaslouží si obdivu za to, jak dokázaly zvládnout 
takové podmínky. Dobříšská Wocaties band vystoupila za 
příjemného vánku a rozproudila energii po celém náměstí. 
Jejich koncert byl jako vždy prostě skvělý! 

Anketa zastupitelů města Nový Knín

Redakce zpravodaje e-mailem požádala všechny zastupitele našeho města plus předsedu kontrolního výboru, aby od-
pověděli na tři anketní otázky:
1. Co se podle vás letos ve městě Nový Knín, včetně přidružených obcí, povedlo udělat ve prospěch jeho občanů?
2. Naopak, co se v letošním roce nepovedlo?  
3. Jaké máte návrhy na zlepšení situace v našem městě i přidružených obcích, které by se měly udělat v roce 
2024? 
Do uzávěrky nám z šestnácti oslovených zaslalo odpovědi osm, kterým za to děkujeme, zbývající se přes upomínku roz-
hodli v naší anketě nevyjádřit. Někteří se rozepsali více, někteří méně, zde jsou jejich odpovědi.
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Městské kul-
turní slavnosti 
jsme završili ke 
konci listopadu 
rozsvícením 
v á n o č n í h o 
stromu. Při 
této událos-
ti jsme opět 
uspořádali jar-
mark. Nabídka 
byla opravdu 
bohatá, své 
produkty nabí-
zelo okolo dva-
ceti prodejců. 
Byly k dostání 
vánoční deko-
race, výrobky  

z místního levandulového pole, med, za studena lisované ole-
je, keramika, náramky, háčkované hračky a čepice a spoustu 
dalšího. Nechybělo ani výborné občerstvení, jako jsou kapří 
hranolky, palačinky dělané na tálu, klobásy a typický svařák.  
O program se postaraly děti z místní ZŠ a dětského folklór-
ního souboru Knínek, které zazpívaly krásné vánoční ko-
ledy. Se svým stánkem a výtvarnými dílničkami se prezen-
toval i místní skautský oddíl Koťata. Velké díky patří Karlu 
Čihákovi, který moderoval akci a vystupoval s uskupením 
K.M.Č., a také Milanu Brejchovi, který se celou dobu staral 
o ozvučení. Velebný pán požehnal nejen vánočnímu stro-
mu, ale také všem občanům našeho města. Vrcholem ve-
čera bylo všemi očekávané rozsvícení krásně nazdobeného 
stromu. Velkolepý ohňostroj rozzářil oblohu k zakončení 
celé události.
Všechny naše kulturní akce hodnotím jako úspěšné. Je 
skvělé vidět, že díky společnému nadšení a úsilí zástupců 
města, organizátorů, pomocníků, hasičů, skautů, vystupu-
jících, prodejců se na nich vždy sejde mnoho lidí různých 
generací a názorů, kteří se alespoň na chvíli spojí a vychut-
nají si příjemnou atmosféru a připravený program. 
2  Zatím se nepovedlo vyjednat zřízení bankomatu. Věřím, 
že se to povede v příštím roce.
3. Osobně budu nadále pokračovat v plánování a organi-
zaci kulturních akcí a v činnosti finančního výboru. Podpo-
řím také všechny návrhy zastupitelstva, které budou mít 
za cíl rozvíjet naše město. Konkrétně bych byla ráda, aby 
se podařilo vybudovat chodník do Sudovic a do Starého 
Knína.
Ing. Radek Hrubý, starosta, zastupitel za sdružení 
PRO NOVÝ KNÍN
1. V letošním roce jsme úspěšně začali naplňovat náš pro-
gram, který jsme si stanovili na začátku volebního obdo-
bí. Jedním z klíčových kroků bylo zrušení městské policie, 

což mimo jiné přineslo významné finanční úspory. Tento 
krok byl udělán s ohledem na efektivitu využití prostředků  
a potřeby města.
V rámci investičních akcí byla realizována výstavba výtahu 
na zdravotním středisku a oprava vodního koryta v Kozo-
horské ulici, což si vyžadovala bezpečnost v této oblasti. 
Dalším pozitivním krokem byla rekonstrukce veřejného 
osvětlení, která nejen zvyšuje bezpečnost ve veřejných 
prostranstvích, ale také přináší významné úspory energie.
V rámci naší práce na radnici jsme si vědomi významu kva-
litativních změn oproti pouhým kvantitativním pokrokům. 
Zaměřili jsme se na revizi vnitřních personálních vztahů  
a organizační struktury úřadu, což považujeme za klíčové 
pro úspěšné fungování města. V této fázi jsme zdůrazni-
li transparentnost a otevřenost, což zahrnuje revizi smluv  
a veškeré agendy.
Nový přístup radnice zahrnoval i vyšší míru podpory čin-
nosti místních spolků, větší prostor pro konání společen-
ských a kulturních akcí a v neposlední řadě významnou 
podporu školy, školky a jídelny. Zásadní proměnou prošla  
i obřadní síň v Mincovně, která byla zrenovována a zvele-
bena tak, že se zde opět po letech konají slavnostní obřady 
a akce.
Věnujeme také 
pozornost ko-
munikaci, což 
se projevilo 
změnou podo-
by městského 
zpravodaje NO-
VOK N Í NSKO, 
který nyní obsa-
huje více infor-
mací, je vizuál-
ně atraktivnější  
a lépe zpra-
covaný grafic-
ky. Webové 
stránky měs-
ta jsou prů-
běžně aktua- 
lizovány nejen v sekci úřední desky, ale i v ostatních agen-
dách. Na facebooku města jsou též zveřejňovány potřebné 
aktuality a požadované informace ze života města a jeho 
obyvatel. Na náměstí je instalována elektronická úřední 
deska se stálým přístupem k úředním sdělením, novinkám 
a dalším informacím. Zavedli jsme transparentnost v čerpá-
ní rozpočtu, který je průběžně aktualizován na webových 
stránkách města.
Celkově jsme dosáhli toho, že finanční prostředky obdrže-
né v tomto roce jsou efektivně využívány, což se projevuje 
na stabilitě finančních prostředků na bankovních účtech 
města. Naše práce je stále v procesu zlepšování, a věří-
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me, že tímto způsobem budeme moci lépe sloužit naše-
mu městu a jeho občanům jak v každodenním životě, tak  
i v plánování budoucnosti. 
2. V letošním roce jsme se potýkali s otázkami ohledně 
územního plánu, který je klíčovým dokumentem pro naše 
město, a na kterém se pracovalo minulých přibližně 10 
let. Bohužel, i přes dlouhodobou práci na tomto projektu, 
jsme byli nuceni konstatovat, že územní plán, který jsme 
převzali, je stále ve stavu rozpracovanosti. Bylo nezbytné 
se v procesu tvorby a schvalování vrátit o několik kroků 
zpět. Těchto »několik kroků« ve skutečnosti představovalo 
několik let práce, které bylo nutné zrevidovat a přepraco-
vat.
Proces převzetí dokumentu nám přinesl mnoho problémů. 
Objevila se řada pochybení, která zahrnovala nejen for-
mální, ale i obsahové nedostatky. Zvláště zarážející byla 
navrhovaná míra zastavěnosti, která by vážně ohrozila naši 
veřejnou infrastrukturu. Tato infrastruktura již nyní nespl-
ňuje potřeby současného stavu, a navržené změny by ji 
zcela přetížily.
Fakt, že proces tvorby a schvalování územního plánu nebyl 
v letošním roce úspěšný, byl logickým výsledkem stavu, ve 
kterém jsme dokument převzali. Věříme, že se práce na 
územním plánu budou nadále intenzivně rozvíjet a že brzy 
dosáhneme počátku schvalovacího procesu včetně veřej-
né diskuse k novému návrhu územního plánu. Závazek 
k transparentnosti a kvalitnímu plánování pro naše měs-
to zůstává nedotčený, a i přes aktuální výzvy se budeme 
snažit dosáhnout co nejlepšího výsledku pro naše město  
a jeho občany.
3. V roce 2024 plánujeme uskutečnit řadu významných 
investičních akcí, jak zmiňují moji kolegové a kolegyně 
na jiném místě. Navzdory omezeným finančním zdrojům 
máme za to, že je nezbytné věnovat prostředky na opra-
vy a udržování městského majetku, který vyžaduje stálou 
péči a často ještě není v dobré kondici. Souběžně s tě-
mito nezbytnými úkoly se soustředíme na další rozvojové 
projekty, jejichž cílem je přinést pozitivní změny do života 
našeho města.
Pokud hovoříme o zlepšení celkové příjmové situace v na-
šem městě a okolních obcích, klíčovým faktorem by bylo 
zavedení lepších a spravedlivějších pravidel pro rozdělo-
vání státních financí. Konkrétně jde o pravidla Rozpočto-
vého určení daní (RUD), která mohou vytvářet nerovnos-
ti v přístupu k veřejným zdrojům mezi menšími obcemi  
a městy.
Dalším důležitým aspektem, který by přispěl ke zlepšení 
situace, je revize a omezení současného systému udělo-
vání různých dotací. Často se stává, že z dotací těží spíše 
prostředníci než skuteční příjemci, a navíc dochází k neo-
důvodněnému zvyšování cen dodávek materiálu a prací. 
To pak negativně ovlivňuje místní firmy a živnostníky, kteří 
čelí ztíženým tržním podmínkám. 

Existuje mnoho možností, jak přispět ke zlepšení situace 
v našem městě a jeho okolí. Klíčem k úspěchu je volba 
každého jednotlivce, na které činnosti může sám aktivně 
působit. Mám na mysli zejména každodenní práci, kterou 
chceme věnovat pro blaho našeho okolí a pro prospěch 
nás všech. 
Jiří Krása, předseda kontrolního výboru, zastupitel 
za sdružení PRO NOVÝ KNÍN
1. Udělalo se 
velké množství 
setkání občanů 
při kulturních ak-
cích oproti jiným 
létům. 
2. Prozatím 
se nepovedlo 
úspěšné jedná-
ní o vybudová-
ní společného 
s p o r t o v n í h o  
areálu.
3. Zabezpeče-
ní zdrojů pitné 
vody a řešení odpadních vod u občanů, kteří nejsou napo-
jeni na veřejnou kanalizaci.
Petra Moravcová, členka rady, zastupitelka za ODS
1. Zmíním, co se povedlo hlavně v oblasti, kterou mám ve 
městě na starost, a to jsou sociální věci a vzdělávání. 
Za velmi krátkou dobu jsme především zrekonstruovali 
obřadní síň tak, aby působila vkusně a důstojně. V této 
krásné obřadní síni jsme obnovili pořádání vítání občánků, 
kterých jsme tam letos přivítali 21. 
Komise sociální, pro kulturu a vzdělávání pracuje na plné 
obrátky, za což jim moc děkuji. Jsem hrdá na to, že jsme 
dokázali, nejen finančně, okamžitě pomoci rodině, kterou 
postihla krutá 
událost. 
Velkým pří-
nosem je 
komunikace 
s představiteli 
okolních obcí 
ohledně do-
hod o zajiště-
ní školní do-
cházky naší 
obcí. 
2. Vede-
ní obce se 
shodlo na 
tom, že by-
chom rádi 
nabídli senio-
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rům možnost stravování v místní školní jídelně. Bohužel 
jsme se nesetkali s porozuměním zaměstnanců školy, 
ani velké části školské rady. Nyní jsme došli k určitému 
kompromisu, ale ještě nějakou dobu bude trvat, než zá-
měr dotáhneme do konce. Ale věřím, že se to povede. 
Byli jsme nuceni dočasně uzavřít knihovnu. Nyní pracuje-
me na tom, aby bylo možné ji znovu otevřít a nastavit fun-
gování tak, aby splňovala parametry knihovny 21. století.
3. Pro mne je prioritou směřovat k tomu, aby se navýšila 
kapacita mateřské školy tak, abychom uspokojili poptávku 
všech našich občanů a v lepším případě i poptávku okol-
ních obcí. 
Pro příští rok bychom chtěli s okolními obcemi uzavřít do-
hodu o zajištění školní docházky s určitou spádovostí, což 
nám umožní čerpat od těchto obcí příspěvky i na investice 
do školy.
Jiří Stracený, člen rady, zastupitel za sdružení Obča-
né Knínu (OK)
1. Jsem přesvědčen, že se nám během prvního roku po-

dařilo zrea-
lizovat dost 
invest ičních 
akcí, o kte-
rých budou 
asi hovořit jiní 
zas tupite lé. 
Jsem také rád, 
že se nám po-
dařilo zapojit 
do práce pro 
naše měs-
tečko hod-
ně zejména 
mladých lidí. 
Podařilo se 
vytvořit ak-
tivní komise  

a výbory, které na rozdíl od minulosti pracují. Zapojil jsem 
se do kulturní komise a podařilo se nám realizovat na tom-
to úseku řadu podařených akcí.
2. Nejsem spokojen s náladou v našem městě. Množí se 
různé pomluvy, nesmyslné výmysly, a to zejména na mís-
tostarostu Marka Zacha. Jsem až zděšen, co si někdo vy-
myslí s úmyslem škodit. Dále se nepodařilo pokročit v tom, 
aby se vytvořilo městské sportoviště, které by bylo důstoj-
ným stánkem zejména pro naši fotbalovou mládež.
3. Do budoucna bych chtěl, aby se konečně podařilo vybu-
dovat městský stadion s odpovídajícím zázemím. Dále vy-
budovat chodník do Sudovic a další investiční akce, které 
naše město potřebuje.
Závěrem bych s předstihem popřál všem spoluobčanům 
pevné zdraví a hezké svátky vánoční a šťastné vykročení 
do nového roku.

Kamil Vlasák, zastupitel za sdružení PRO NOVÝ KNÍN
1.  Především se podařilo zvednout reputaci našeho města. 
A to nejen u našich 
občanů, ale slyšíme 
chválu i z okolních 
obcí.
2. Narovnat vzta-
hy mezi bývalým  
a současným vede-
ním města. Přeh-
naná averze k mís-
tostarostovi města, 
Marku Zachovi, je 
až zarážející. Přitom 
klíčové realizace 
města jsou přede-
vším jeho zásluha.
3. Musí se řešit zá-
sadní věci, přede-
vším havarijní stav vodojemu v Novém Kníně. 
Marek Zach, místostarosta, zastupitel za sdružení 
PRO NOVÝ KNÍN
1. Tento rok se nesl ve znamení budování lepší infrastruk-
tury a občanské vybavenosti, na které stále intenzivně 
pracujeme, ale myslím si, že mohu zmínit pár úspěšných 
projektů, které se nám v tomto roce povedlo dovést do 
zdárného konce. 
Jako úspěch vnímám dokončení projektu výtahu u zdra-
votního střediska. Dále bych rád zmínil naši snahu a inves-
tice do oprav silnic. Povedlo se nám úspěšné opravit tyto 
komunikace: Pod Zámkem a okolí za zdravotním středis-
kem. Náročné, ale nakonec úspěšné bylo i opravení koryta 
potoka Kavčák v ulici Kozohorská, a v neposlední řadě by 
bylo vhodné zmínit i opravu v ulici Paškova mostní římsy  
a zábradlí, které byly v havarijním stavu. Povedlo se 
nám také dokončit projekt osvětlení v celé obci, při-
čemž v polovině 
prosince dojde 
ještě k doplnění 
asi 30 míst, které 
jsme po dokon-
čení vyhodnotili 
jako nutné k do-
plnění z hlediska 
bezpečnosti.
2. Myslím si, že 
je vždy prostor 
pro zlepšení,  
a i my se po-
stupně ve vede-
ní města učíme 
dělat věci lépe, 
než zde bylo 
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.  
V neustálém pohybu cen a ekonomických výzev se město 
Nový Knín rozhodlo čelit rostoucím nákladům na odpado-
vý systém. S přehledem změn a novinek v poplatcích za 
komunální odpady vás seznamujeme.
Inflace a legislativní úpravy ovlivňují  
náklady na odpady
Díky vysoké inflaci a posunutí sazby DPH z 15 % na  
21 % ve sběru, přepravě a skládkování komunálního od-
padu dochází k nevyhnutelnému růstu cen za tyto služby.  
V souladu se zákonem o odpadech a s cílem udržet ekono-
mickou stabilitu odpadového hospodářství se město Nový 
Knín rozhodlo přistoupit ke změně sazby poplatků.
Od začátku nového roku dojde k zvýšení poplatku za od-
kládání směsného komunálního odpadu z 0,50 Kč/l na 
0,64 Kč/l, přičemž minimální základ pro výpočet poplatku 
činí 60 l. 
Pod článkem je uveden ceník svozových známek na rok 
2024.
Radnice čelí výzvám s rozumným plánem
I přes tuto změnu se radnici i nadále daří udržet poplatky 
na relativně přijatelné úrovni, ačkoli bude muset pokrýt 
zhruba 50 % nákladů ze svého rozpočtu. V příštím roce 
investuje město Nový Knín do svého odpadového systé-
mu přibližně 6 milionů korun, ale naopak z poplatků se 

do městské kasy vrátí méně než polovina této částky. 
Vzhledem ke zvýšeným nákladům na skládkování apelu-
je radnice na občany, aby přijali svůj díl odpovědnosti za 
provoz systému tříděním odpadu. Předpokládaná měsíční 
platba po navýšení poplatku pro občany bude činit 333 
Kč pro týdenní svoz a 166 Kč pro 14denní svoz. Zřejmé 
je, že 14denní frekvence svozu je preferovanou variantou, 
kterou již využívá většina občanů.
Město investuje, občané třídí - společně 
pro udržitelnost
Náklady na provoz odpadového systému zahrnují svoz, li-
kvidaci komunálního odpadu, zpracování využitelných od-
padů a provoz sběrného dvora. Třídění odpadu významně 
pomáhá udržet rozpočet. Díky prodeji nebo předání vyu-
žitelných odpadů město obdrží zpět přibližně půl milionu 
korun. Město v současné době vybere ročně 2,5 milionu 
korun z poplatků za komunální odpad, ale stále hradí přes 
50 % celkových nákladů ze svého rozpočtu.
Město Nový Knín se zavazuje udržovat kvalitní systém na-
kládání s odpady s rozumnou rovnováhou mezi ekologií  
a vydanými finančními prostředky.

Ing. Radek Hrubý
starosta města

Ceník poplatku za komunální odpad
 Frekvence svozu 

1x za 7 dní
Frekvence svozu 

sezonní
Frekvence svozu 

1x za 14 dní
Frekvence svozu 

1x za měsíc

Objem 120 l 3994 Kč 3149 Kč 1997 Kč 922 Kč

Objem 240 l 7987 Kč 6298 Kč 3994 Kč 1843 Kč

Změna sazby poplatků za odpady v Novém Kníně. Odpad stoupá, 
radnice hledá rovnováhu v rozpočtu

zvykem, ale v tuto chvíli si neuvědomuji něco, co by 
se nepovedlo. 
3. Plány do příštího roku máme veliké. V prvním kvar-
tále roku 2024 by se v obci měl rozjet provoz bankomatu  
a v kvartále druhém by měly započít práce na opravě sil-

nice Kozohorská, včetně vybudování chodníku. Dále 
by se měla udělat přeložka el. vedení, oprava vodové  
a dešťové kanalizace v ulicích Havlíčkova a Žižkova. Počítáme  
i s výstavbou nového vodojemu, neboť ten starý již dosluhuje.

(mak)

Tříkrálová sbírka roku 2024 proběhne ve dnech 1. 1. až 14. 1. 2024 a naši koledníci vás budou navštěvovat osobně ve 
vašich domácnostech. Z let minulých nám zůstaly moderní způsoby darování peněz.  Proto vás prosíme, abyste věnovali 
možnostem darování několik chvil pozornosti a přispěli podle svých možností. Tříkrálová sbírka se bude v roce 2024 
konat takto:
1. Většinu našich obcí navštíví skupinky koledníků se zapečetěnými kasičkami v termínu od 1. 1. do 14. 1. 2024 nebo 
kasičky umístíme ve vybraných kostelích.
2. On-line kasičkou, zasláním bezhotovostního příspěvku bankovním převodem, skrze formulář na webových stránkách 
Tříkrálové sbírky od 1. 1. do 30. 4. 2024. Tento způsob platby lze provést pouze na webových stránkách Tříkrálové sbírky 
www.trikralovasbirka.cz. Aby bylo jasné, ve prospěch které charity chcete peníze poslat, musí se do formuláře napsat 
PSČ vybrané charity (naše pošta v Novém Kníně 262 03).
3. Bezhotovostním převodem prostřednictvím přiděleného QR kód  od 1. 1. do  31. 1. 2024.  

Tříkrálová sbírka
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Jak postupovat: v mobilu, kterým chcete platbu provést, je nutné mít nainstalova-
nou aplikaci své banky. Nejprve je třeba se do své aplikace přihlásit, dále najdete 
pokyn k platbě přes QR kód. QR kód se naskenuje, objeví se formulář s již vypl-
něným číslem tříkrálového účtu a variabilním symbolem dané Charity. Stačí zadat 
darovanou částku a platbu potvrdit. 
Za veškeré dary vám předem děkujeme a přejeme vám poklidné prožití svátků vá-
nočních a do nového roku 2024 hlavně hodně zdraví. 

 Jana Kolková,  
Charita Starý Knín

Po krátkých podzimních prázdninách jsme se opět vrhli do 
vyučovacího procesu. Díky blížícímu se čtvrtletí a třídním 
schůzkám se žáci snažili získat co nejlepší známky. Přesto 
i měsíc listopad byl velmi zaplněný akcemi různého druhu. 
V mateřské škole se zastavila pracovnice záchranné sta-
nice pro zvířata z Hrachova, přinesla s sebou morčátko  
a hovořila s dětmi o přírodě, zvířatech, která můžeme najít 
v našem lese, a také o tom, jak se v přírodě správně chovat.
Další týden se celá mateřská škola vydala autobusem do 
Příbrami, kde byl připraven program v Hornickém muzeu. 
Velký zážitek byla pro děti návštěva podzemí, kde musely 
nosit ochranné helmy. 
V základní škole se také děla spousta zajímavých věcí.  
V úterý 7. 10. se druháci vydali do skanzenu ve Vysokém 
Chlumci, kde si připomněli pověst a tradice, které se týkají 
svátku sv. Martina. Hned druhý den se stejné exkurze účast-
nili prvňáčci a páťáci. Také 7. 10. navštívili žáci osmých tříd 
Ústav termodynamiky v Novém Kníně, kde probíhal den 
otevřených dveří. Exkurze skvěle doplnila výuku fyziky. Mě-
síc listopad byl také měsícem různého testování a olympiád. 
Olympiáda z chemie, Mladý chemik, se konala jako školní 
kolo mezi žáky devátých tříd, ti se účastnili také celostátního 

Zprávy z naší školy

testování SCIO, které má za úkol porovnat úroveň znalostí 
mezi jednotlivými školami, zapojenými do testování. Dále 
probíhala informatická soutěž iBobr, která je cílená nejen na 
rozvoj informační gramotnosti, ale také na podporu logic-
kého uvažování. Účastnili se jí žáci 7. až 9. tříd. I učitelé měli 
možnost si od všech starostí a shonu odpočinout na hodině 

Návštěva z Hrachova v MŠ. 
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jógy, kterou přímo pro ně připravila paní Murgašová, takže 
jí tímto ještě jednou děkujeme. Deváťáci se na konci mě-
síce zaměřili na svou budoucnost, proto se 23. listopadu 
vydali do Kongresového centra na veletrh středních škol, 
kde byla možnost zhlédnout prezentace jednotlivých stře-
doškolských oborů. Na to navázala beseda o správné volbě 
povolání se zaměstnancem Úřadu práce z Příbrami. Aby se 
také trochu vyrábělo, přijel k nám do školy včelař, od úterý 
do pátku se vystřídaly všechny třídy prvního stupně. Děti si 
mohly vyrobit mast a svíčku ze včelího vosku, což může být 
krásný dárek pro rodiče. 

Na konci listopadu se konala celostátní stávka. Přestože 
uznáváme oprávněnost stávky jako formy vyjádření ne-
souhlasu se současným stavem, pedagogičtí i nepedago-
gičtí pracovníci ZŠ a MŠ Nový Knín se rozhodli naši školu 

nezapojit do celoplošné stávky. Kompletní znění vyjádření 
je na webových stránkách školy. 

Za ZŠ a MŠ zapsala E. Cihelková 

Včelař v základní škole.

MŠ v Hornickém muzeu.

Ke konci každého kalendářního roku se chystáme na osla-
vu vánočních svátků, neboť »Vánoce, Vánoce přicházejí, 
zpívejme přátelé«. Chystat se na to, co přichází, vyžadu-
je rozumět tomu, co má nastat. Advent je od latinského 
advenire = přicházet. Je to doba naslouchání tomu, čím 
se nám, lidem obývající kulturní svět s křesťanskou tradicí, 
ohlašuje to vánoční.
Advent – přicházení – znamená především: abychom 
mohli přijít k cíli, musíme začít »přicházet«. Prvním star-
tem adventního přicházení je vyhlížení božského znamení: 
citlivost pro to, co nás zve a vždycky vlastně zvalo k vá-

Adventní zamyšlení

nočnímu stolu a k betlémským jesličkám, totiž vnímavost 
pro »nebeská znamení«. Spěchám ubezpečit: nebeská 
znamení nemusí být jen v podobě hvězdného posla! Jsou 
to poslové dobrých zpráv, které k nám přicházejí z různých 
inspiračních zdrojů. Jednou to může být naše svědomí, ten 
hlas Boží hluboko v nás, jindy slova a myšlenky, pronesené 
lidskými ústy či jindy tiché naléhání spolubytostí našeho 
společenství zvaného svět.
A ono přicházení se potom ovšem týká různých »dobrých« 
cílů: slušného partnerství v politickém klání, spolubytí 
občanů v rodišti, v domově i mezi národy a kontinenty, 
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solidnosti ve vztazích člověka a přírody. Co říkám: vždyť 
vlastně jde stále o cíl jediný. Ten, který pochopili mudrci –  
a právě pro toto pochopení si zaslouží označení »králové« 
jejich advent, příchod, hledání se týkalo ne klanění moci, 
slávě, bohatství, ale jistého bezmocného, neslavného, ne-
bohatého dítěte, dítěte velikého významu: Syna Božího, 
jehož božskost se ukázala mimo jiné v naprosté, bezhříšné 
sebevydanosti až k smrti.
(z myšlenek Adventních zamyšlení Radima Palouše)
Nabídl jsem do doby adventní pár myšlenek k rozjímání.  
V letošním roce je advent velmi krátký. O čtvrté adventní 
neděli večer již slavíme Boží narození. Přeji vám požehna-
nou adventní dobu a všem žehnám 

P. Josef Andrejčák O.Cr., farář
Prosinec ve farnosti
1. 12. první pátek v prosinci
           16.00 hod. výstav Nejsvětější svátosti, Nový Knín
           17.00 hod. mše sv., Nový Knín
            18.00 hod. požehnání vánočního stromu Starý Knín
2. 12. Velká Hraštice 15.00 mše svatá (požehnání rest. ol-
táře)
3. 12. První adventní neděle – požehnání adventních věnců 
při mši
6. 12. Nový Knín 17.00 hod. poutní mše svatá ze svát-
ku sv. Mikuláše
7. 12. Borotice 17.00 mše sv. z vigilie slavnosti P. Marie 
počaté bez poskvrny dědičného hříchu
8. 12. Nový Knín 17.00 hod. slavnost P. Marie, křest 
Sofie při mši sv.

13. 12. Nový Knín 18.00 hod. Předvánoční koncert škol-
ních dětí
24. 12. adventní neděle: 8.30 Borotice
                                           10.30 Starý Knín
         Vigilie Narození Páně 15.00 hod. Živohošť – pro 
rodiny s dětmi
          Půlnoční mše sv. 24.00 hod. Starý Knín, Rybova 
mše – sbor
25. 12. Slavnost Narození Páně – Boží hod vánoční
           8.30 hod. Borotice
         10.30 hod. Starý Knín
26. 12. svátek sv. Štěpána 
            8.30 hod. Borotice mše sv.
          10.30 hod. Nový Knín mše sv.
          16.00 hod. Nový Knín, vánoční koncert
27. 12. svátek sv. Jana Evangelisty
           16.00 hod. Čelina, mše sv. – požehnání vína
28. 12. svátek svatých Betlémských dětí
           17.00 hod. Borotice, mše sv.
29. 12. od 16.30 hod. setkání dětí u jesliček
           17.00 hod. Nový Knín, mše sv.
30. 12. koncert Libčice?

31. 12. neděle, svátek Svaté rodiny, při bohosluž-
bách obnova manželských slibů
            8.30 hod. Borotice
          10.30 hod. Starý Knín
          15.00 hod. Živohošť

V sobotu 23. 12. 2023 doputuje světýlko z Betléma až do naší skautské klubovny v Novém Kníně. Pokud máte čas 
a chuť, zastavte se pro něj u nás. Můžete nahlédnout do míst, kde se odehrá-
vají skautské schůzky, dát si čaj na zahřátí a chvilku pobýt. Světýlko zde bude 
k dispozici od 14.00 do 16.00 h.
Zároveň chystáme rozsvícení několika ulic po celém městě i v obcích kolem. 
Všude tam, kde bydlí skauti, se přibližně kolem 14.15 h. rozzáří lucerničky. 
Zhasínat budou kolem 16. hodiny a někde možná i později. 
Stanoviště betlémského světla:
Nový Knín – sídliště u barevných kontejnerů, Tyršova u sokolovny, Na Vyše-
hradě, Kozohorská u zastávky
Starý Knín – u sádky
Sudovice – ulice Pod Zámkem, Fan Vavřincové
Korkyně – autobusová zastávka u MŠ
Chotilsko – u obecního úřadu
Prostřední Lhota 64 (Königovi)
Malá Hraštice – před prodejnou COOP
Je možné, že ještě nějaká stanoviště přibydou. Místo poznáte předem i podle plakát-
ků a přijít si můžete s vlastní svíčkou nebo si odnést malovanou skleničku od dětí.
Přejeme všem krásné vánoční svátky a klidný rok 2024.                                          

1. skautský oddíl Koťata Nový Knín

Betlémské světýlko 2023
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Znovu se otočil čas a my jsme se opět ocitli v blízkosti svát-
ku Krista Krále, jímž končí liturgický rok. Následující neděle 
bude první adventní a budeme již hledět k vánočním svát-
kům.  V tuto chvíli se jistě sluší poohlédnout se za minulým 
rokem a trochu bilancovat.
Pro ty, kdo nás ještě neznají, snad jen krátce uvedu, že 
provozujeme terénní seniorské služby v deseti střediscích 
v jihozápadní polovině Středočeského kraje od Kladna 
po Votice a v Praze. Ze středisek vyjíždíme do vzdálenosti 
zhruba 20 km. Smyslem těchto služeb je, aby starý člověk, 
který nechce odejít do kolektivních zařízení, mohl zůstat  
a dožít doma. Dále provozujeme sociální službu aktiviza-
ce rodin, která se také pomalu rozrůstá, máme azylový 
dům pro rodiny s dětmi v Mokrovratech, první svého dru-
hu ve Středočeském kraji, stacionář pro děti s kombinova-
ným postižením na Dobříši, nízkoprahové zařízení pro děti  
a mládež v Hořovicích a na Dobříši také provozujeme služ-
bu sociální rehabilitace. Ve zdravotní složce provozujeme 
domácí zdravotní péči na Novoknínsku, Dobříšsku a Vo-
ticku, jde o návštěvy zdravotních sester v domácnostech, 
pacientům odpadají cesty na zdravotní střediska.
Rok byl z hlediska dotačních zdrojů relativně vyrovnaný, 
některé služby se rozvíjely poklidně, některé spíše bouř-
livě. Seniorská služba osobní asistence narostla o 20 % 
již několikátý rok za sebou. Bouřlivý rozvoj zaznamenalo  
i NZDM v Hořovicích, které pracuje již pro více než 120 dětí 
a mladých lidí.  
Významným okamžikem v uplynulém roce bylo třicáté vý-
ročí zahájení naší činnosti 1. března 1993. Toto výročí si  
s námi připomněl náš arcibiskup Jan Graubner s řadou 
hostů bohoslužbou ve staroknínském kostele sv. Františka 
z Assisi, z něhož jsme před lety vzešli, a poté společným 
obědem v novoknínské sokolovně.  Při bohoslužbě jsme 
obdrželi vyznamenání – medaili biskupa Antonína Podlahy.
Dramatický vývoj se udál v oblasti našich investičních pro-
jektů. Jde o nákup většího počtu automobilů a o rekon-
strukci dvou farních budov na zázemí pro sociální služby. 
Zvýšený příliv finančních zdrojů do oblasti sociálních služeb 
je podle mého povědomí uznáním EU i České republiky, že 
sociální služby čelily pandemii covidu  hrdinným způsobem 
a ukázaly se být pevnou součástí infrastruktury státu.  
Za dotační prostředky z programu IROP jsme nakoupi-
li 17 automobilů Hyundai TUCSON plug-in hybrid (pod-
le podmínek výzvy na emise CO2 nebylo příliš na výběr)  
a dva vícemístné automobily VW Multivan. Myslím, že ná-
kup těchto automobilů byl pro naše zaměstnankyně, které 
pracují dlouhá léta za nízké mzdy, velkým povzbuzením. 
Mám z toho radost.
Další investiční akce je rekonstrukce farní budovy v městy-
se Maršovice na Neveklovsku. Budova je v našem vlastnic-

tví. Je památkově chráněná, byla úplně vybydlená a na po-
kraji rozvalu. V podstatě jsme ji zachránili v poslední chvíli. 
Nyní je před dovršením rekonstrukce a už teď je nesmírně 
krásná. Bude sloužit jako naše vzdělávací středisko a jako 
základna pro naše seniorské služby a pro službu aktivizace 
rodin v regionu. A také jako základna pro naši komunikaci 
s místní komunitou.
Třetí investiční akce se týká farní budovy v centru obce 
Bratronice u Kladna. Tuto budovu máme v dlouhodobém 
pronájmu. Byla také velmi vybydlená a nekrásná s okol-
ním pozemkem, dvorem a zahradou, v dosti tristním sta-
vu. Nyní je také před koncem rekonstrukce, vypadá velmi 
pěkně a rozhodně bude ozdobou centra obce. Využijeme 
ji obdobně jako budovu v Maršovicích.
V současné době Národní plán obnovy (NPO) vypisuje 
výzvy na obdobné investice, rozhodně se jich hodláme 
zúčastnit a snad také uspějeme. Chtěli bychom podobné 
prostředky přivést též do Knína. Také bychom chtěli naše 
knínské středisko vrátit do blízkosti občanům.
Na závěr zpráv o investičních projektech se sluší poděko-
vat řadě institucí, především Komerční bance a. s., která 
poskytla úvěry, dále Arcibiskupství pražskému, které se 
za úvěry zaručilo, Společnosti Consilium bonum s. r. o za 
vytvoření dotačních žádostí a jejich administraci, právní 
kanceláři IORA, stavebně projekčním atelierům Ing. arch. 
J. Zbíral a Ing. arch. J. Běloch, účetní firmě G-clark , sta-
vebním firmám Pozimos a Uniko Písek, dodavatelské firmě 
Aspekta trading s.r.o. a Porsche Inter auto s.r.o. a mnoha 
dalším firmám a osobám.
Přece jenom se chci vrátit ještě k našim klientům a jejich 
rodinám. Jsou pro nás oporou a dodávají nám, a pře-
devším našim lidem v první linii, tj. našim pečovatelkám  
a asistentkám sílu a odvahu vydržet. Jejich úsměv pro 
nás mnoho znamená. Děkujeme za něj. Mám před oči-
ma každodenní zápas našich vedoucích středisek a služeb  
o udržení služeb v chodu. Děkuji Mgr. D. Samkové v Bratro-
nicích, B. Koenigové v Hořovicích, Ing. M. Martinů v Praze 6,  
Mgr. V. Bobovské ve Velkých Popovicích,  K. Nožinové, 
DiS ve Štěchovicích a Davli, V. Řídké, DiS a J. Kadlecové  
v Novém Kníně, P. Valtové ve Svatém Poli, Š. Lacinové, DiS  
v Kamýku nad Vltavou, Bc. Z. Hejhalové v Petrovicích  
a P. Petrákovi v Neveklově a Voticích.  Podobné výkony 
odvádějí vedoucí stacionáře pro děti a mládež M. Bártová, 
Mgr. N. Trojanová, vedoucí sociální rehabilitace, Š. Foukne-
rová, vedoucí SAS, Bc. F. Petrák, vedoucí azylového domu 
a Mgr. M. Prýmová, vedoucí NZDM v Hořovicích.  Děkuji 
svým nejbližším spolupracovníkům Bc. Stanislavě Krejčí-
kové, vedoucí sociálního odboru, M. Bouchalové, vedoucí 
zdravotního odboru a Mgr. A. Poprikovi,  vedoucímu eko-
nomicko-správního odboru a jejich lidem.  

Zprávy z Charity Starý Knín 
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Děkujeme našim klientům a jejich rodinám za trpělivost  
s námi a za to, že od nich můžeme čerpat sílu. Děkujeme 
všem, kteří nás podpořili modlitbou či materiálně, a děku-
jeme také za každý úsměv. Děkujeme pánům starostům 
a starostkám a zastupitelům, kteří nás podporují, a také 
krajským úředníkům. Děkujeme nadřízeným charitním 
složkám a církevním představeným, že nesou rizika spoje-
ná s naším působením. Děkujeme našemu faráři J. Andrej-
čákovi i našemu kaplanovi Zb. Grzybovi a dalším kněžím 
za spolupráci a za modlitby. Také děkujeme všem lidem 
dobré vůle. 
Již druhý rok války na Ukrajině se blíží ke svému závěru. 
Přibyly nám dvě další války – v Arménii a v Gaze. Kde se 
to bere?  A kolik válek vznikne příští rok? Dá se ještě věřit, 
že není peklo? Může vzniknout válka tak, že lidé mají kus 
pekla ve své duši? A je možné peklo ze své duše vyhnat?  
K tomu mám dvě věci. Zkušenost je taková, že peklo či 
vinu nelze vyhnat z duše vlastními silami, ať by se člověk 
snažil, jak chtěl. Vina stále je a není možno se jí zbavit  
a bude stále ubírat síly až do poslední hodiny a posledního 
dechu života. A co pak? A druhá zkušenost je, že vinu 
je možno zrušit, že tuto moc má to malinké dítě, které 
se narodilo v Betlémě před dvěma tisíciletími. To poznali  

a zažili  naši předkové, a proto slavili a dodneška slavíme 
svátek jeho narození - Vánoce  a za druhé z nadšení nad 
touto možností postavili spoustu velkých domů- kostelů 
po celé zemi mnohem větších než jejich tehdejší chaloup-
ky. A staví se dodnes. Každý ten kostel je vybaven knězem, 
kterému (bez ohledu na jeho osobní vlastnosti) je svěřena 
možnost vinu zlikvidovat, on ví, kudy na to. Je to velké 
vítězství. Předpokládá se upřímná lítost nad spáchaným 
zlem. To je cesta k záchraně, kterou přineslo to dítě, jehož 
narození se slaví, Boží syn, Zachranitel světa.
A druhá věc. Osobně mám pocit, že v našich službách se 
naše pečovatelky a asistentky každý den rozhodují mezi 
dobrem pro klienty a větším dobrem – co ještě udělají, 
aniž by musely. Myslím, že tak přichází do světa dobro, 
které možná tak překáží zlu – peklu a jeho projevům včet-
ně projevům válečným. 
Pokojně procházejme adventním časem zpočátku s výhle-
dem na druhý příchod Krista Pána věků a pak již se sou-
střeďme na události jeho prvého příchodu do Betléma.
Přeji Boží pokoj, mír a lásku v rodinách, uzdravení srdcím, 
úlevu od bolestí a odpočinek přepracovaným.

dr. Stanislav Žák, CSc., 
Charita Starý Knín, ředitel

Informace 23. okrsku sboru dobrovolných hasičů

Na základě projednání ze dne 14. 11. 2023 byly stanoveny termíny výročních valných hromad jednotlivých sborů  
23. okrsku SDH:

• SDH Sudovice 25. 12. 2023 od 14.00 hod

• SDH Nový Knín   12. 1. 2024 od 18.30 hod

• SDH Záborná Lhota   20. 1. 2024 od 18.30 hod

• SDH Prostřední Lhota   27. 1. 2024 od 18.30 hod

• Okrsková schůze SDH   16. 2. 2024 od 18.30 hod – hotel Nový Knín 

Miroslav Konopásek
                                      starosta 23. okrsku SDH

Vážení a milí spoluobčané,
přejeme všem poklidnou dobu adventu v kruhu rodiny a přátel. 
Do roku 2024 přejeme nám všem, i našemu městu, vykročení tou správnou nohou, spoustu zdraví, štěstí a úspěchů. 

Vaše Tradice a Prosperita – sdružení nezávislých kandidátů

Letecký snímek Nového Knína v době původního osvětlení  
a po jeho instalaci. Do konce letošního roku se připravuje jeho 
doplnění asi o třicet míst, aby se ještě více zlepšila bezpečnost  
v našem městě. 
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27. 12. 2023

DOPRAVA NA MÍSTO SRAZU INDIVIDUÁLNÍ / NA VÝLET NENÍ NUTNÁ REGISTRACE PŘEDEM 
VÝLET SE KONÁ ZA KAŽDÉHO POČASÍ

PRO PŘÍPADNÉ ZMĚNY SLEDUJTE WWW.SOKOLNOVYKNIN.CZ NEBO NÁSTĚNKU SOKOL NOVÝ KNÍN NA NÁMĚSTÍ JIŘÍHO Z PODĚBRAD 
(U MODRÉHO DOMU VEDLE ŠKOLY)

SOKOL 
NOVÝ KNÍN
TURISTICKÝ ODDÍL

SRAZ U SOKOLOVNY V NOVÉM KNÍNĚ  V 10:00 HOD.
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 VÁS ZVE NA SVÁTEČNÍ VÝLET 

VÝLET S CUKROVÍM, BUŘTY, DOBRÝM PITÍM A SVÁTEČNÍ NÁLADOU
HODOVÁNÍ U OHNĚ
DÉLKA TRASY: 11 KM NEBO 7,5 KM + BUS Z MOKROVRAT

    ZDAR! BESEDO!NA 
T. J. SOKOL NOVÝ KNÍN VÁS ZVE

MILOŠ HLÁVKA
UPRCHLÍK Z ŘÍŠE KONVENCÍ

15. 12. 2023 OD 18:00 HOD.
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

Spíše než na přednášku Vás tentokrát zveme na autorský
večer knínského rodáka Miloše Hlávky. I když na otázky a

zajímavá témata jistě také dojde ...
Přijďte si užít předvánoční čas a nechat se unést, a možná
trochu popřemítat, nad běžnými, ale i vážnějšími tématy,
kterých se Miloš jak ve svých básních, tak písních dotýká. 

Humor a nadhled autorovy tvorby nutí k zastavení a
zamyšlení, které se právě pro čas adventu přímo nabízí.

Mimo jiné se seznámíte se sbírkou Uprchlík z Říše konvencí,
která autorovi letošní rok vyšla a je průřezem jeho dosavadní

tvorby.
Unikněme tedy na chvílí z naší říše konvencí do světa

nekonvenčnosti a svobody.
TĚŠÍME NA SE NA VIDĚNOU

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ
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CYKLUS “NAZDAR BESEDO” - MILOŠ HLÁVKA - UPRCHLÍK Z ŘÍŠE KONVENCÍ

T. J. SOKOL NOVÝ KNÍN VÁS ZVE NA
NÁSLEDUJÍCÍ NEJBLIŽŠÍ AKCE 2023/2024

15. 12. 2023, 18:00 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

VÁNOČNÍ TURNAJE O PEČENOU HUSU, KACHNU, KUŘE A VEPŘOVÉ KOLENO
(NOHEJBAL, PING PONG, BADMINTON, FLORBAL)
29.  A 30.12. 2023, OD 9:00 A 14:00 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

NOVOROČNÍ VÝŠLAP NA CHVOJNOU
1.1. 2024 OD 13:00 HODIN
NÁMĚSTÍ JIŘÍHO Z PODĚBRAD, NOVÝ KNÍN

NOVOKNÍNSKÝ KURÝR
12.1. 2024 OD 21:30 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

ŠIBŘINKY
24.2. 2024 OD 20:00 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

MÍČOVÝ SEDMIBOJ DVOJIC
3.2. 2024 OD 10:00 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

SVÁTEČNÍ VÝLET TURISTICKÉHO ODDÍLU - DOLNÍ TUŠIMÁK
27. 12. 2023, 10:00 HODIN
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

(AKCE JSOU URČENY PRO VŠECHNY, NE JEN PRO ČLENY T.J.)

DIVADELNÍ FESTIVAL
BŘEZEN - KVĚTEN 2024
SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN

KAŽDÝ MĚSÍC VÝLET S TURISTICKÝM ODDÍLEM



Novoknínsko Listopad 2023 20

Složky

VÁNOČNÍ
TURNAJE 

29.12.-30.12.

PING PONG
" O PEČENOU

KACHNU"
29.12.2023

OD 14:00
HOD

FLORBAL
" O PEČENÉ 

VEPŘOVÉ
KOLENO"

30.12.2023
OD 14 HOD.

NOHEJBAL 
"O PEČENOU

HUSU"
29.12.2023

OD 9:00
HOD.

BADMINTON
"O PEČENÉ

KUŘE"
30.12.2023

OD 9:00
HOD.

KATEGORIE A SYSTÉM TURNAJE DLE POČTU
PŘIHLÁŠENÝCH. OMEZENÝ POČET ÚČASTNÍKŮ,
PŘEDNOST MAJÍ DŘÍVE PŘIHLÁŠENÍ. TURNAJE
JSOU URČENY PRO NEREGISTROVANÉ HRÁČE –
AMATÉRY. STARTOVNÉ NA TURNAJÍCH – 150,-

KČ, PŘI PŘIHLÁŠENÍ DO VŠECH TURNAJŮ 500,-
KČ. PŘIHLÁŠKY POSÍLEJTE NA EMAIL-

STA.FIALA@SEZNAM.CZ NEBO VOLEJTE NA TEL 
604 979 956. UZÁVĚRKA PŘIHLÁŠEK

18.12.2023. TURNAJE SE USKUTEČNÍ POUZE V
PŘÍPADĚ DOSTATEČNÉHO POČTU ZÁJEMCŮ.
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FESTIVAL DIVADEL
120.VÝROČÍ ZALOŽENÍ DRAMATICKÉHO SOUBORU PŘI T.J.SOKOL NOVÝ KNÍN 

SOKOLOVNA NOVÝ KNÍN 
15.3.2024    
 “LIJAVEC”... AUTORŮ CIMRMAN/SMOLJAK/SVĚRÁK V PODÁNÍ DIVADELNÍHO SPOLKU ZVONOKAPLIČKA
24.3.2024     
“BABIČČINY POHÁDKY”... RODINNÉ A KAMARÁDSKÉ DIVADLO
PŘEDSTAVENÍ PRO PŘEDŠKOLNÍ DĚTI
5.4.2024 
“BLBEC K VEČEŘI” ... DIVADELNÍ SBOR PÍPA PLATÍ
14.4.2024 
“KNIHA DŽUNGLÍ-MAUGLÍHO POSLEDNÍ BOJ” ... DIVADLO AHA!
PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI

10.5.2024 
 “CHARLEYOVA TETA” ... DEHHET DIVADELNÍ SPOLEK PŘI MKS STARÁ HUŤ

25.4.2024 
“BESÍDKA 2024” ... LEGENDÁRNÍ DIVADLO SKLEP

24. A 25.5.2024
 “OPAČNÉ POHLAVÍ” ... DRAMATICKÝ SOUBOR PŘI T.J.SOKOL NOVÝ KNÍN

PŘEDPRODEJ

OD 4.12.2023 

E-MAIL: NOVY_KNIN@SOKOL.EU

TEL: 723 781 276

DIVADLO SKLEP ... 350 KČ/390 KČ NA MÍSTĚ
OSTATNÍ DIVADLA PRO DOSPĚLÉ ... 150 KČ/170 KČ NA MÍSTĚ

DÍVADLO PRO DĚTI ... DĚTI ZDARMA, DOSPELÍ 100 KČ

TIP NA VÁNOČNÍ DÁREK...
PERMANENTKA NA VŠECHNA
PŘEDSTAVENÍ PRO DOSPĚLÉ

 750 KČ
DRAMATICKÝ KROUŽEK ZŠ A MŠ NOVÝ KNÍN ... BUDE UPŘESNĚNO

Děkujeme všem závodníkům, učitelům, rodičům, kaučům 
a v neposlední řadě fanouškům naší školy Ge-Baek Hosin 

Nejúspěšnější škola Taekwon-Do obhájila titul na Mistrovství republiky!

Sool, že zase po roce můžeme stanout na bedně nejvyš-
ší. A tentokrát s takovým náskokem, že jsme pro ostat-
ní prakticky v nedohlednu. Vyhráli jsme ne o parník, ale  
o flotilu parníků – čest a respekt všem ostatním soutěží-
cím, především druhému Sonkalu a třetí Sille. 
Na počtu záleží. Někteří si řeknou: »To se jim to vyhrává, 
když jich závodí přes stovku!« Mají pravdu, recept je to 
vlastně úplně jednoduchý:
1. Vychovejte několik desítek učitelů a asistentů, kteří po-
kryjí 1 – 2 tisíce studentů po celé republice
2. Vyberte nejlepší stovku talentovaných a motivovaných závodit
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3. Zaplaťte jim téměř všechny náklady
4. Výborně je připravte
5. Dostaňte je na závody
6. Zvládněte to v psychickém i fyzickém zdraví tak, že to 
budete chtít příští rok podstoupit znovu
Několik zajímavých faktů z letošního Mistrovství republiky 
v Nymburce:
– Žádná škola nikdy nevyhrála s takovým rozdílem zlatých 
medailí (GBHS 33, Sonkal 15, Silla 14)
– Jako jediná škola jsme měli hned tři nejúspěšnější jednot-
livce (A. Vostrá, J. Berlová, V. Vladyka)
– Kdybychom v neděli zůstali doma a místo soutěže junio-
rů slavili, pořád bychom vyhráli o 3 zlaté
– Někteří nevěřili, ale takhle dobře připravenou výpravu 
jsme na MČR ještě nevezli
Pokud se chcete setkat s mistry republiky, přijďte si vyzkou-
šet Taekwon-Do s námi! Hledáte výjimečnou školu bojo-
vých umění? U nás jste správně. Navštivte naše stránky 

Podzimní fotbalové soutěže mládeže máme za sebou, je 
tedy čas opět na hodnocení. Do sezóny jsme zase vstoupili 
ve spolupráci se Sokolem Nová Ves pod Pleší. Zapojilo se 
do ní sedm mužstev – dvě dorostenecká, jedno starších 
žáků, dvě mladších žáků a dvě přípravek, starší a mladší. 
Většina z nich obsadila příčky v horních polovinách tabu-
lek, dvě dokonce své soutěže vyhrála. 
Dorost A
V tomto týmu se vyměnilo po přechodu několika hráčů 
kvůli věku do mužské kategorie poměrně dost borců. Od-
chozí hráči přitom posílili jak naše mužské áčko, tak také  
i znovuzaložené béčko. O tom, jak pro muže sezóna skon-
čila, budeme informovat v prosincovém vydání zpravodaje.
Toto mužstvo jako jediné hraje krajskou soutěž a je tře-
ba dodat, že konečné šesté místo je pro něj velkým úspě-
chem, a to i přesto, že jeho výkonnost právě kvůli věku 
hráčů měla nevyrovnaný průběh. Proti silnějším týmům 
sice většinou propadlo, naopak se srovnatelnými týmy 

hrálo vyrovnané zápasy, které často kluci dovedli do vítěz-
ného konce. Proto také získali devatenáct bodů, což jim 
zaručilo klidný střed tabulky.
Ještě dodejme, že někteří dorostenci nastupovali také za 
mužstva mužů, a to jak za první tým, tak hlavně za rezer-
vu, tedy Benfiku, a postupně se tak připravují na mužský 
fotbal. 
Dorost B 
V tomto mužstvu hrajícímu okresní přebor nastupovali ze-
jména hráči, kteří ještě na jaře byli staršími žáky, a také 
někteří kluci ročník 2009, kteří věkem jsou stále sice právě 
žáky, svou výkonností ale předčí většinu svých vrstevníků, 
proto dostávali příležitost se předvést i proti starším sou-
peřům. 
Přesto si toto mužstvo vedlo velice dobře, po podzimu 
obsadilo čtvrté místo i přesto, že mělo díky losu a počtu 
účastníků v soutěži o jeden zápas méně než ostatní muž-
stva. Navíc proti týmům, které obsadily příčky tak zvaně 
na bedně, odehrálo vyrovnané zápasy, které nakonec pro-
hrálo jen o jeden gól, a to jak s Březnicí, tak i Sedlčany B. 
Je potěšitelné, že nejlepší z nich nastupovali také za doros-
tenecké áčko, ve kterém se rozhodně neztratili a potvrdili 
svou kvalitu.
Starší žáci
Svou soutěž prošli jako nůž máslem a vyhráli ji s náskokem 
šesti bodů, a to i přesto, že někdy nastupovali oslabení 
právě o spoluhráče, kteří si plnili své povinnosti v doroste-
necké kategorii. 
Jestliže v dorostenecké kategorii počet knínských fotba-
listů je srovnatelný s počtem novoveských borců, v žákov-
ských bohužel jsme v menšině. I proto, že do Nové Vsi před 
soutěží přešlo poměrně hodně kluků z Mníšku pod Brdy. 

Další úspěšný půl rok naší fotbalové mládeže

www.tkd.cz pro bližší informace o trénincích u vás v okolí 
a začněte svou cestu ještě dnes.

Anna Krbcová, Ge-Baek Hosin Sool
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Přesto v nich hrají fotbalisté reprezentující SK Nový Knín, 
kteří patří ke klíčovým. 
Mladší žáci 
Stejná situace je i u mladších žáků, kde máme sice 
méně dětí, prakticky všechny ale patří k oporám. 
V této kategorii jsme měli pomalejší rozjezd, po pro-
hře v Jesenici, překvapivé remíze v Prostřední Lhotě  
a ztrátě dvou bodů s rezervou Dobříše jsme se ale rozjeli  
a osmi výhrami v řadě jsme šplhali v tabulce výš a výš, 
až jsme se i díky výsledkům konkurence dostali na 
samé čelo tabulky. 
Přípravky
V těchto kategoriích už řadu sezón neklademe důraz na 
výsledky, ale chceme především to, aby se tito nejmen-
ší fotbalisté naučili základům fotbalu, a hlavně vytvářeli 
partu, se kterou zažijí mnoho pěkných okamžiků. Přesto 
prozradíme, že obě mužstva díky rozřazovacím turnajům 
se dostala do výkonnostně středních soutěží, ve kterých si 
vedou se střídavými úspěchy.
Oceňujeme rovněž, že se nám daří v poslední době zvy-
šovat nábor nejmladších dětí, že po slabších ročnících 
v žácích se nyní u těchto kategorií, co se týká počtu, situa- 
ce výrazně zlepšuje. 

Co nás čeká?
Ještě dodáme, že nyní děti a mládež mají volno anebo ně-
která mužstva chodí do školní tělocvičny. Počítáme s tím, 
že jako každou zimu se jak žáci, tak i dorostenci zúčastní 
zimních turnajů v Sedlčanech. O tom, jak si povedou, bu-
deme samozřejmě informovat. A zimu uzavřeme tradičním 
soustředěním na oblíbeném místě nedaleko pošumavské-
ho Kájova a řadou přípravných zápasů.

(mak)

rok 2023 se blíží svému konci, v této nelehké době. Mno-
ho negace se na nás valí ze všech stran a sotva vyřešíme 
jednu starost, hned je zde další a my máme pocit, že se 
svět zbláznil. Slýcháme čím dál tím méně hezkých zpráv  
a přátelské lidské vztahy jako by někam zmizely. Proto jsem 
se rozhodla přispět článkem do zpravodaje a maličko vás 
odvést alespoň na krátkou chvilku, od toho všeho.
Letos jsou to tři roky, co hospodaříme na našem levan-
dulovém políčku v Sudovicích. Kdo nás zná, nebo kdo 
chodí kolem, ví, že za tím vším je naše obrovské nadše-
ní a každodenní nemalá dřina. Neznáme volno, svátky  
a všechen náš čas věnujeme tomuto jedinečnému místu. 
Víme, že někteří z vás jste z naší levandulové zahrady 
nadšení a chodíte tam velmi často na procházky. Odpo-
číváte na lavičkách, užíváte si klidu, obzvláště v sezoně, 
kdy je všudypřítomná vůně rozkvetlých levandulí. Občas 
si s námi poklábosíte a pak pokračujete ve své cestě. 
To je tak lidské, milé a opravdové, jako dnes už málo 
co. Věřte, že pro nás je obrovský dar vaše pozornost  
a nadšení. Je to nesmírný pohon, který dodává chuť po-
kračovat v našich snech a plánech. Vědomí, že to, co 
budujeme, není jen pro naši potěchu, ale dělá radost 
vám všem, kteří se i přes nelehkou dobu dokážete těšit 
z krásy kolem sebe.
Máme mezi vámi i opravdové přátele, kteří letos i v před-
chozí sezoně pomáhali se sklizní, a to jen tak, zdarma. 
Přijdou, pomohou, užijeme si moře srandy a strávíme spo-

Vážení spoluobčané našeho krásného městečka Nový Knín,

lečně příjemný čas. Jsme si vědomi, jak obrovský dar to je,  
a velice si vás přátelé vážíme.
Chtěli jsme letos dát dohromady nějaké akce, ale byl 
to takový fičák, že když jsme se na chvilku zastavili, 
byl už konec sezony, který sice neznamená konec prá-
ce, ale čas strávený v rozkvetlé levanduli byl fuč. Pev-
ně věříme, že vám to příští rok vynahradíme. Nápadů 
je spousta, uvidíme, co se nakonec podaří. Budeme 
nadále pokračovat ve zvelebování tohoto magického 
prostoru, který již teď přináší tolik potřebný klid do 
našich duší.
Všem přátelům, sousedům, kamarádům, podporovate-
lům, lidem dobré vůle, zákazníkům a návštěvníkům z ce-
lého srdce děkujeme za to, že jste nás navštívili, že nám 
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pomáháte, kupujete naše produkty, čímž nám dáváte na-
jevo, že má smysl to, co tvoříme.
Také bychom rádi poděkovali vedení města Nový Knín  
a kulturní komisi za podporu, za vznik trhů a dalších akcí, 
kterých se máme tu čest zúčastnit a prezentovat naši Krá-
lovskou levanduli. 
Ostatním děkujeme, že nás a naši práci tolerují a chovají 
se v okolí pole uctivě a slušně.

Jelikož je tu nejposvátnější čas v roce, uctěte ho prosím 
tím, že vyženete ze svých příbytků nadutost, chamtivost, 
závist, strach, neochotu a všechny démony temnoty, a při-
vítejte s otevřenou náručí lásku, porozumění, soucit, laska-
vost, ohleduplnost k druhým, protože jenom tak můžeme 
změnit k lepšímu naše životy.
Přejeme krásné a klidné vánoční svátky všem. 

Za Královskou levanduli
Alena Müllerová a její rodinný tým

Knihovna je centrum vzdělanosti, to nám bylo od dětství opakováno a my, náruživí čtenáři, musíme souhlasit. V knihách 
je  znázornění lidských myšlenek, těch dobrých i těch špatných a pokud nám k nim znemožní přístup, jak se chcete orien- 
tovat ve světě? To, že společnost hloupne díky nadužívání masmédií a nedostatkem komunikace, je všeobecně známý 
fakt. Číst a následně si o knihách vyprávět, doporučovat si vzájemně přečtenou literaturu, tak zůstává na bedrech škol 
a povinné četby. Do knihoven se chodí studovat, čerpat inspiraci, jde o místo setkávání lidí, které pojí láska ke knihám. 
Toto místo nám má být odepřeno.
Nesouhlasíme proto s uzavřením městské knihovny v našem městě, dokud nebude jasně daný plán, kde se bude nové 
centrum vzdělanosti a kultury nacházet.

Čtenářská skupina města Nový Knín, Jana Zelenková

Zrušení knihovny je velká chyba

Až se k nám právo vrátí

Byl večer – někdy na podzim roku 1980 – a já, začínají-
cí študák pražského Matfyzu – jsem se rozhodl vyrazit za 
kulturou. 
V Malostranské besedě měl zrovna účinkovat Spirituál 
kvintet, a tak jsem zamířil tam s tím, že si koupím lupen  
a kapelu, již jsem tehdy znal pouze z gramodesky Spirituály 
a balady, si konečně poslechnu naživo. V předsálí, kde se 
nacházela mimo jiné i pokladna, postával hlouček lidí. Přes-
tože nápis nad okénkem hlásal: DNES VYPRODÁNO. Mělo 
to však své důvody: občas se totiž stávalo, že někdo nemohl 
na vystoupení přijít, a tak poslal někoho ze známých, aby 
šel místo něj nebo lístek prodal někomu dalšímu. Některé 
vstupenky také měl někdo jen zamluvené (v Malostranské 
besedě to bylo poměrně obvyklé), takže když nepřišel s do-
statečným předstihem (už si nepamatuji, jak velkým), tyto se 
dostaly na poslední chvíli zpět do oběhu. Už nevím přesně, 

jak se to přesně seběhlo, ale nějaký ten lístek se na mě na-
konec dostal a já se šťastně ocitl v sále.
A pak to vypuklo. Jak jsem již napsal, skupinu jsem znal 
z jedné gramodesky, takže o žánru jsem představy měl, 
ale ne všechno se na desky dostane – a tím víc to plati-
lo v Československu 80. let 20. století, kdy vydat oficiál-
ní album fakt nebylo jen tak (Spirituál kvintet v té době 
existoval 20 let a na kontě měl všehovšudy dvě alba).  
A v případě některých písní nebylo divu, že na žádné desce 
nebyly. Protože byť šlo o česká přebásnění písní diskrimi-
novaných Američanů tmavé pleti, bez patřičného úvodu, 
který by se na desku (snad s výjimkou doprovodného textu 
na obalu) ovšem nevešel, by si posluchačstvo mohlo obsah 
textů vysvětlovat poněkud jinak – a to by v tehdejší době 
bylo opravdu velmi nemilé. A tak píseň, v níž se mnohokrát 
opakovalo »...až se k nám právo vrátí...« , tehdy zněla pou-
ze na koncertech, a to pochopitelně s nutným úvodem, že 
jde o song utlačovaného lidu tmavé pleti v USA.
K této písni (která se nakonec také ocitla na desce – totiž 
na singlu pod názvem Chci sluncem být spolu s písní Za 
svou pravdou stát, a to – světe div se – ještě před koncem 
minulého režimu) se váže příběh, který ovšem vyplul na 
povrch až po převratu. Kulturní dohlížitelé, kteří se jindy 
spokojili s tvrzením, že jde o překlad spirituálu diskrimino-
vané (a kdysi i zotročené) části amerického lidu, byli tento-
krát neodbytně zvědavi na anglický originál textu. Což byl 
ovšem tak trochu malér. Překlad totiž nebyl až tak úplně 
věrný, protože v anglické verzi se zpívalo cosi o větší důvě-
ře v Ježíše. Soudruhy cenzory a soudružky cenzorky by asi 
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bylo dost těžké přesvědčit, že větší důvěra v jednu osob-
nost žijící na začátku našeho letopočtu je synonymem  
k čekání, až se k nám právo vrátí. Nezbývalo tedy, než aby 
šéf kapely Jiří Tichota ten rádoby originál pořídil. Zda jej 
stvořil sám nebo to nechal udělat někoho ze svých stu-
dentů, už nevím, ale veřejné hraní písně bylo zachráněno,  
a když později zazněla dokonce i na Festivalu politické 
písně v Sokolově, tato skutečnost se stala dost pádným 
argumentem proti těm, kdo by ji přesto chtěli zakazovat.
Krátce po návštěvě onoho koncertu jsem onemocněl zá-
palem plic a pak měl co dělat, abych dohnal zameškané 
studium. Některé zkoušky jsem dělal i natřikrát, ale nako-
nec jsem semestr s odřenýma ušima zvládl. A po nějakém 
čase se choutky kouknout se někam za kulturou vrátily.
Jenže jednoho dne – bylo jaro roku 1981 – jsem opět šel 
kolem Malostranské besedy, možná jsem se chtěl podívat, 
kdo bude kdy vystupovat. Jenže tam, kde měl být pro-
gram, stál velký nápis: Z technických důvodů zavřeno. Do 
budovy prý naklusali hygienici a shledali tam tolik nedo-
statků, že bylo nutno toto oblíbené kulturní zařízení zavřít. 
To, že se v té době zrovna nezadržitelně blížil XVI. sjezd 
KSČ, partaje, jež tuto republiku tehdy měla pod palcem, 
zajisté byla čirá náhoda, která neměla s pečlivostí hygie-
niků a hygieniček opravdu, ale opravdu nic společného. 
Dokladem toho budiž to, že dveře Malostranské besedy se 
neotevřely ani po skončení oné stranické show. A zůstalo 
to tak ještě dlouho, přestože nebezpečí, že by sem nějaký 
straník zabloudil omylem a pak pod dojmem slov »Já če-
kám dál, až se k nám právo vrátí« začal místo vysedávání 
na stranických schůzích hledat místo, kde by bylo možno 
podepsat Chartu 77, bylo naprosto mizivé.
A když už bylo jasné, že hygienické nedostatky se hned 
tak odstranit nepodaří, provozovatelé se po nějaké době 
hledání přesunuli jinam. Řadu let pak zájemkyně a zájemce 
o folk, country, trampské písně, ale i například folkrock či 
jazz, uspokojoval klub, který se nacházel v Břevnově a nesl 
název Na Petynce. Šlo ovšem o název poněkud zavádě-
jící: nacházel se totiž ve skutečnosti v sousední usedlosti 
Schleiferka, v sále, jež byl vybudován jako kaple a po zná-
rodnění po roce 1948 nějakou dobu sloužil jako nahrá-
vací studio Československé televize (než se přestěhovalo 
na Kavčí hory). Po roce 1990 budovu zrestituovala Kon-

gregace školských sester svatého Františka, která kapli po-
chopitelně navrátila původnímu účelu. Nicméně v té době 
už opět fungovala Malostranská beseda, takže milovnice 
a milovníci výše uvedených hudebních žánrů ani poté ne-
přišli zkrátka.
Pokud jde o Spirituál kvintet, jehož duší byl po celou 
dobu existence Jiří Tichota, ten zavítal i do našeho města;  
12. srpna 2011 vystoupil v letním kině v rámci oslav 825 
let od první písemné zmínky o Kníně. Kapela na české 
hudební scéně nakonec působila dlouhých šedesát let. 
Svou činnost chtěla původně ukončit na jaře roku 2020 
(Jiří Tichota chtěl s ohledem na věk – narodil se 18. dubna 
1937 – ukončit činnost a nikdo další se necítil být hodným 
kapelu po něm převzít), ale pandemická opatření část plá-
novaných »rozlučkových« koncertů posunula, takže úplně 
poslední koncert se konal až 13. října 2021.
Vzpomínku na celou tuhle patálii s uzavřením Malostran-
ské besedy ve mně vyvolala zpráva o tom, že kvůli výsled-
kům revize požární bezpečnosti byl přerušen provoz měst-
ské knihovny. To, že současný místostarosta navrhoval 
(ještě jako opoziční zastupitel) při projednávání městské-
ho rozpočtu  zkrátit výdaje na knihovnu div ne na třetinu, 
je – předpokládejme – zajisté také jen shoda okolností. 
Vždyť v jednom ze svých samizdatů, které šířil po měs-
tě právě v první půli roku 2021, tvrdil, že knihovnu tady 
zavírat opravdu, ale opravdu nikdo nechce. A to, že do 
patra, kde se dosavadní prostory nacházejí, opravdu vede 
poměrně úzké a nepohodlné dřevěné schodiště (což moh-
lo být jednou ze závad), je neoddiskutovatelný fakt. A tak 
doufejme, že – řekněme – do půl roku budou všechny na-
lezené nedostatky odstraněny nebo že se pro knihovnu 
najdou nové, lépe vyhovující a v ideálním případě bezba-
riérově dostupné prostory. Troufám si tvrdit, že toto kul-
turní zařízení, které má v našem městě více než 150letou 
tradici (knihovnu provozoval už spolek Čtenářská beseda, 
založený v roce 1872 a po roce 1918, kdy byl vydán zákon  
o povinném zřizování obecních knihoven, její knihov-
ní fond přešel na město), si naši péči zaslouží, zejména  
v dnešní době, kdy nákup knih je pro mnohé spoluobčan-
ky a spoluobčany jen obtížně dostupným luxusem.

starý sukničkář Miloš Hlávka

1. Píseň si lze poslechnout například zde: https://www.youtube.com/watch?v=v8z7YP8e_T8 . Autorem českého textu byl Dušan Vančura (1937 – 

2020).

2. Festival politické písně Sokolov byl festivalem písní, jež měly propagovat tehdejší režim (případně se vymezovat proti kapitalismu západně od nás) 

a konal se každoročně v letech 1973 až 1988. Tu a tam na něm účinkovali i ti, kdo měli s režimem nějaké problémy a účastí se snažili si je »vyžeh-

lit«(což byl případ právě Spirituál kvintetu, ale třeba i Katapultu).
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Milé spoluobčanky a spoluobčané,
nad rozhodnutím, o které se s vámi dnes podělím, jsem přemýšlel hodně dlouho, ale nakonec mi z této rovnice vyšla 
rezignace na mandát zastupitele. O důvodech, které nakonec vyústily v mé rozhodnutí, by se dalo mluvit a psát dlouho  
a třeba na to ještě dojde v některém z dalších sloupků emeritního starosty. Krátce jsem své důvody shrnul ve své rezignaci:

Já, níže podepsaný Petr Chmelík, tímto rezignuji na mandát zastupitele města Nový Knín.

Důvodem mé rezignace na mandát zastupitele je v první řadě nesouhlas s vedením města a přístupem zastupitelů zvo-
lených za PRO NOVÝ KNÍN, ODS a Občané Knínu (OK). Zastupitelé těchto sdružení podle mého názoru svým rozhodo-
váním nejen že poškozují dobré jméno města, ale především jejich jednáním způsobují městu škodu, což by mohlo mít 
i trestně právní následky. Členem takového zastupitelstva rozhodně být nechci.
Setrvalý stav, kdy starosta města zvolený jako uvolněný, se věnuje svému podnikání, je placen z městského rozpočtu 
coby uvolněný a reálně jeho funkci zastává místostarosta, považuji za podvod na voliče a zneužití finančních prostředků 
města. Jelikož je nereálné, že by starosta na svou funkci rezignoval, nebo ho zastupitelstvo v současném složení odvo-
lalo, nedovedu si představit své další fungování v takovém zastupitelstvu. Přesto zastupitelky a zastupitele žádám, aby 
tento problém řešili a starostu z jeho funkce odvolali, pokud nebude mít tolik cti a nerezignuje sám.
Jako poslední důvod mé rezignace je osobní zášť vedení města vůči mé osobě, která se projevuje nejen v zastupitelstvu, 
ale i v jednotlivých spolcích, kterým jsem členem. Nedovedu si tedy další spolupráci v rámci zastupitelstva představit  
a rezignace na mandát zastupitele je pro mě s lítostí jediným řešením.
V Novém Kníně, 22. 11. 2023

Chtěl bych poděkovat všem 337 občankám a občanům našeho města, kteří mi dali svůj hlas. Vůči vám je mi mého 
rozhodnutí líto, ovšem odsedět si zasedání zastupitelstva a sledovat předem připravené představení s předem jasnými 
rozhodnutími, mi opravdu nedává smysl. Daleko větší význam a především práci pro naše město a vás, občany, budu 
rád dělat v Sokole, Sboru dobrovolných hasičů, ochotnickém spolku či okrašlovacím spolku. Samozřejmě se nebráním 
zastupitelstvu dále pomoci, pokud by například stáli o nějaké poznatky stran odpadového hospodářství nebo jiné mé 
zkušenosti. Zatím byl z této strany zájem nulový, což mi přijde škoda, ale je zodpovědností současného vedení, jak se 
s jednotlivými problémy města popasuje a jaké zkušenosti k tomu využije.
O správnosti mého rozhodnutí mě navíc utvrdila skutečnost, která proběhla odpoledne v den, kdy jsem rezignaci podal. 
Totiž zásah do diskuze pod videem místostarosty na oficiálním facebookovém profilu města. Cenzura nebyla v Novém 
Kníně nikdy zvykem a často byly zveřejňovány příspěvky, které byly na hraně, ovšem právo bylo ctěno, i kdyby se to mělo 
nemile dotknout kamaráda vedení radnice. Je to smutné a je mi z toho stydno, pane starosto.
Závěrem chci popřát všem krásnou a pohodovou dobu adventu, nenechte se strhnout předvánoční honičkou za těmi nej-
lepšími dárky a užívejte si klidu. Vždyť tím nejhezčím dárkem jste pro svou rodinu a okolí vy sami, a to po celý rok.

Petr Chmelík
          dnes již bývalý zastupitel

Sloupek emeritního starosty

Zemřel Achille Briga

Vážení spoluobčané, přátelé Ledra. S velkým smutkem musím informovat  
o smrti dobrého člověka a bývalého starosty obce Ledro, čestného občana 
našeho města, kamaráda Achilla Brigy. Zemřel ve středu 22. 11. 2023 po úrazu 
v Tanzánii, kde mnoho let pomáhal tamním obyvatelům s budováním vodních 
zdrojů a škol pro děti. Pro přátelství Ledro – Čechy udělal mnoho důležitého  
a byl vždy ten nejlepší přítel se srdcem na dlani.

Za přátele Ledra
Tomáš Havlíček
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Vážení spoluobčané,
s lítostí a rozčarováním jsem se seznámil s textem, který napsal bývalý zastupitel Petr Chmelík. Považuji za nutné reago-
vat, abych vyjasnil a upřesnil některá nespravedlivá a nepravdivá tvrzení, která v textu zazněla.
První a nejvýznamnější bod mé reakce se týká obvinění, že mé vedení města a přístup některých zastupitelů má za 
následek poškozování dobrého jména města a přináší mu škodu. Rád bych zdůraznil, že ve vedení města pracujeme  
s maximálním úsilím a závazkem pro dobro našeho města. Jakýkoli dojem o opaku je neopodstatněný.
Dále bylo zmíněno obvinění z údajného podvodu na voliče a zneužívání finančních prostředků města. Tato tvrzení jsou 
nepravdivá a neodpovídají skutečnosti. Naše účetnictví je transparentní a podléhá pravidelným kontrolám. Vyvíjíme veš-
keré úsilí, aby byly finanční prostředky města využívány efektivně a v souladu se všemi právními předpisy.
Zásadní bod se týká obvinění, že osobní zášť vedení města vůči bývalému zastupiteli se projevuje v různých spolcích  
a v zastupitelstvu. Chci zdůraznit, že naše rozhodování je vždy založeno na profesionálních a objektivních kritériích  
a osobní zášť nemá v naší práci místo.
V neposlední řadě byla zmíněna cenzura na oficiálním facebookovém profilu města. Rád bych ujistil veřejnost, že se snaží-
me udržovat otevřený prostor pro veřejnou diskuzi, a to i v případě kritiky. Příspěvky jsou moderovány v souladu s pravidly 
a normami slušného chování a zásadně není nic cenzurováno nebo mazáno. 
Závěrem bych chtěl vyjádřit očekávání, že budeme i nadále spolupracovat pro dobro našeho města a vytvářet pozitivní 
prostředí pro nás všechny. Děkuji za pochopení.

S přátelským pozdravem
Ing. Radek Hrubý

starosta města Nový Knín

REAKCE na článek emeritního P. Chmelíka

Poděkování

Srdečně děkujeme manželům Pfingstnerovým 
z Libčic za darování překrásného stromu, který 
byl v sobotu 25. listopadu slavnostně rozsvícen 
a bude zdobit naše náměstí po čas vánoční.
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Poděkování

Rád bych touto cestou poděkoval městskému zastupitelstvu a SDH Nový Knín za přání a dárek k mým narozeninám.
        Jan Soběslavský 

Velice rádi bychom poděkovali všem, co se podíleli na likvidaci požáru v bytě na náměstí Jiřího z Poděbrad v pondělí  
20. 11. Zejména pak SDH Nový Knín, velké díky za rychlost, připravenost a ochotu během zásahu. 

Manželé Kailovi

Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit s naší maminkou, babičkou a prababičkou Marií Sadeckou, i za květinové dary. 
Vážíme si laskavé pomoci doktorky J. Plačkové a sestřiček D. Lomozové a  M. Bouchalové. Dále poděkování patří děvča-
tům z Charity Starý Knín a hasičům z Dražetic. 
   Hanka Mesteková s rodinou

Jubilanti měsíce 

Prosincovými oslavenci jsou Josef Bradáč, Albína Poláčková, Terezie Seitzová a Milena Novotná.
Oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 
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Chotilský 
zpravodaj

Číslo 
11/2023

CHOTILSKO, CHOLÍN-BOUBOVNY, HNĚVŠÍN, KNIHY, KOBYLNÍKY, 
KŘENIČNÁ, LIPÍ, MOKRSKO, PROSTŘEDNÍ LHOTA, SEJCKÁ LHOTA, 
SMILOVICE, ZÁBORNÁ LHOTA, ŽIVOHOŠŤ

Výtisk zdarma

Chotilské muzeum patří k neodmyslitelným kulturním pilířům obce Chotilsko. Kromě turistického informačního centra, 
kde návštěvníci naší obce dostanou všechny potřebné informace, je k vidění expozice modelů, fotografií, kreseb a ex-
ponátů dokumentující život obyvatel kolem staré Vltavy. Drtinova galerie nabízí zajímavé výstavy pořádané za přispění 
obce Chotilsko a Hornického muzea Příbram. Pro místní občany byla nově zřízena zásilkovna a především pro děti jsou 
pravidelně pořádány různé kulturní akce.
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Zpráva ze zasedání Zastupitelstva obce konaného 13. 11. 2023

Úplný zápis ze zasedání zajišťující ochranu osobních údajů je zveřej-
něn na úřední desce, na vývěskách místních částí a na internetových 
stránkách obce www.chotilsko.cz. 

Hlasování o návrzích (záznam hlasování k návrhu usnesení: pro/proti/zdržel se hlasování)

I. Projednání rozpočtového opatření 9/2023
ZO projednalo  rozpočtové opatření č. 9 k rozpočtu obce 
na rok 2023. Celkové příjmy se navýšily v pol. 1111 Daň 
z příjmu FO ze závislé činnosti, 1113 Daň z příjmů FO  
a kapitálových výnosů, pol. 1121 Daň z příjmů právnických 
osob, pol. 1211 DPH, pol. 1335 Poplatek za odnětí po-
zemku z funkce lesa, pol. 1342 Poplatek za lázeňský nebo 
rekreační pobyt, pol. 1511 Daň z nemovitostí, pol. 2111 
Příjmy z poskytnutých služeb a výrobků a pol. 2112 Příjmy 
z prodeje zboží  (obě § 2143 Cestovní ruch); výdaje se na-
výšily v pol. 5021 Ostatní osobní výdaje a pol. 5169 Nákup 
ostatních služeb (obě § 2143 Cestovní ruch), pol. 5139 Ná-
kup materiálu j. n., pol. 5194 Věcné dary a pol. 5492 Dary 
obyvatelstvu (vše § 3399 Ostatní záležitosti kultury, církve, 
sdělovací prostředky), pol. 5154 Elektrická energie a pol. 
6121 Budovy, haly, stavby (obě § 3412 Sportovní zařízení 
v majetku obce), pol. 5156 Pohonné hmoty a pol. 5169 
Nákup ostatních služeb (obě § 3745 Péče o vzhled obce 
a veřejnou zeleň), pol. 5154 Elektrická energie a pol. 5169 
Nákup ostatních služeb (obě § 6221 Humanitární pomoc 
přímá). Ve výdajích došlo ke snížení v pol. 6121 Budovy, 
haly, stavby (§ 2212 Silnice). Dále byla ve výdajích vložena 
nová pol. 5169 Nákup ostatních služeb (§ 2321 Odvádění 
a čištění odpadních vod).     
Usnesení č. 189/23: ZO schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 9/23 dle předložené tabulky. Celková výše 
příjmů je 18 454,3 tis. Kč (navýšeno o 1013,4 tis. Kč) 
a celková výše výdajů je 28 065,0 tis. Kč (sníženo  
o 2727,0 tis. Kč).   
(Hlasování: 8/0/0)

Usnesení 
ZO projednalo nabídku na přijetí daru na opravu komuni-
kace Prostřední Lhota – Kobylníky od spolku Osada Kobyl-
níky.     
Usnesení č. 190/23: ZO schvaluje přijetí daru od Osa-
da Kobylníky, spolek ve výši 31 170 Kč do svého roz-
počtu a pověřuje starostu obce podepsáním darova-
cí smlouvy.
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo cenovou nabídku pana M. M., Křeničná  
a pana F. H., Chotilsko na prohrnování sněhu v obci Chotil-

sko a místních částech v zimní sezoně 2023 – 2024. Cena 
za 1 hodinu je dle nabídky 850 Kč (+ DPH). 
Usnesení č. 191/23: ZO schvaluje cenovou nabídku 
na prohrnování sněhu v obci Chotilsko a jeho míst-
ních částech.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost Brdy-Vltava o. p. s. o poskytnutí do-
tace na zajištění sociálních služeb v regionu Brdy-Vltava, 
ve výši 34 566 Kč. 
Usnesení č. 192/23: ZO schvaluje poskytnutí dotace 
ve výši 34 566 Kč Brdy-Vltava o. p. s. na zajištění so-
ciálních služeb a pověřuje starostu obce podpisem 
smlouvy o poskytnutí dotace.   
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo žádost pana F. M., Prostřední Lhota, o sou-
hlas s umístěním plovoucího zařízení (mola) k. ú. Prostřední 
Lhota, parc. č. 1501, LB, ř.km 111,70, vývaziště Smilovice.    
Usnesení č. 193/23: ZO schvaluje udělení souhlasu 
s povolením mola (plovoucího zařízení) v k. ú. Pro-
střední Lhota, parc. č. 1501, vývaziště Smilovice. Ža-
datel má trvalý pobyt v obci Chotilsko nebo v někte-
ré její místní části.  
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo žádost SDH Záborná Lhota o poskytnutí 
příspěvku na rozsvícení vánočního stromu v Záborné Lhotě 
spojené s Mikulášskou nadílkou.  
Usnesení č. 194/23: ZO schvaluje příspěvek ve výši 
5000 Kč na rozsvícení vánočního stromu v Záborné 
Lhotě.   
(Hlasování: 6/0/2)

ZO projednalo požadavek o poskytnutí příspěvku na Miku-
lášskou nadílku v Chotilském muzeu. 
Usnesení č. 195/23: ZO schvaluje příspěvek ve výši 
do 15 000 Kč na Mikulášskou nadílku.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh výše financování dopravní obslužnos-
ti v roce 2024. Jde o částku 87 548 Kč za jeden rok.
Usnesení č. 196/23: ZO schvaluje výši financování do-
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pravní obslužnosti z rozpočtu obce Chotilsko, která 
pro rok 2024 činí 87 548 Kč, a pověřuje starostu obce 
uzavřít smlouvu o zajišťování a financování doprav-
ní obslužnosti mezi obcí Chotilsko a Integrovanou 
dopravou Středočeského kraje.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost pana P.  L., Praha 5 o uzavření smlou-
vy na pronájem hrobového místa na Živohošti.   
Usnesení č. 197/23: ZO schvaluje pronájem hrobové-
ho místa (odd. II b, hrobové místo č. 27) na Živohošti  
panu P.  L., Praha 5.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost Mateřské školy Borotice o poskytnutí 
finančního příspěvku na zakoupení vánočních dárků pro děti.   
Usnesení č. 198/23: ZO schvaluje poskytnutí finanč-
ního příspěvku pro zakoupení vánočních dárků dě-
tem z obce Chotilsko, které navštěvují Mateřskou 
školu Borotice, ve výši 5000 Kč a pověřuje starostu 
obce podpisem veřejnoprávní smlouvy.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo cenovou nabídku Umělky s. r. o. na instalaci 
nové ochranné sítě u umělky v Chotilsku. 
Usnesení č. 199/23: ZO schvaluje cenovou nabídku 
na zakoupení a instalaci ochranné sítě u umělky 
v Chotilsku v celkové částce 70 906 Kč.   
(Hlasování: 8/0/0) 

ZO projednalo žádost o uzavření pachtovní smlouvy mezi 
obcí Chotilsko a panem B. M., Záborná Lhota na pozemek 
parc. č. 301, k. ú. Záborná Lhota. 
Usnesení č. 200/23: ZO schvaluje uzavření pachtovní 
smlouvy mezi obcí Chotilsko a panem B. M., Záborná 
Lhota k pozemku parc. č. 301, k. ú. Záborná Lhota  
a pověřuje starostu obce jejím podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo nabídku SHOCART.CZ na zakoupení trha-
cích nebo skládaných map.  
Usnesení č. 201/23: ZO neschvaluje zakoupení trha-
cích nebo skládacích map.
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo žádost paní J. P., Prostřední Lhota o souhlas 
obce (jako vlastníka nemovitosti) s umístěním tepelného čerpa-
dla k účelu vytápění obecního bytu č. 03, Prostřední Lhota 22.    
Usnesení č. 202/23: ZO schvaluje umístění tepelného 
čerpadla na balkoně obecního bytu č. 03, Prostřední 
Lhota 22 a jeho instalaci pro vytápění uvedeného 
bytu dle přiloženého zákresu.   
(Hlasování: 7/0/1)

ZO projednalo žádost Povolstav s. r. o. o souhlas se stav-
bou na pozemku parc. č. 451/1, parc. č.  441/8, parc. č. 
442/5, parc. č. st. 464, parc. č. st. 462 a parc. č. st. 166, 
vše k. ú. Křeničná, dle přiložené projektové dokumentace.    
Usnesení č. 203/23: ZO schvaluje stavbu na pozemku 
parc. č. 451/1, parc. č.  441/8, parc. č. 442/5, parc. č. 
st. 464, parc. č. st. 462 a parc. č. st. 166, vše k. ú. Kře-
ničná, dle přiložené projektové dokumentace.   
(Hlasování: 6/0/2)

ZO projednalo návrh »dohody mezi obcemi o zajištění 
povinné školní docházky v jiné obci« mezi obcí Chotilsko  
a městem Nový Knín. Dle této dohody uhradí za školní rok 
2023/2024 obec Chotilsko městu Nový Knín 7000 Kč za 
každé dítě navštěvující školu (ve školním roce 2023/2024 
jde o 44 žáků, tj. 308 000 Kč).    
Usnesení č. 204/23: ZO schvaluje návrh dohody mezi 
obcemi o zajištění povinné školní docházky v jiné 
obci a pověřuje starostu obce jejím podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo Přílohu č. 1 (ceník tříděného odpadu a ceník 
svozu SKO na rok 2024) a Přílohu č. 2 (Přistavení mobilní 
sběrny pro nebezpečné odpady na rok 2024) ke smlouvě  
č. O-2023-036 mezi obcí Chotilsko a DOKAS Dobříš, s. r. o.    
Usnesení č. 205/23: ZO schvaluje Přílohu č. 1 a Přílo-
hu č. 2 ke smlouvě č. O-2023-036 a pověřuje starostu 
obce jejich podpisem.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo kalkulaci pojištění majetku a odpovědnosti 
ProfiPlán od Generali Česká pojišťovna a. s. Jde o reka-
pitulaci a aktualizaci stávajícího pojištění dle současných 
podmínek. 
Usnesení č. 206/23: ZO schvaluje kalkulaci pojištění 
majetku a odpovědnosti ProfiPlán a pověřuje sta-
rostu obce podpisem pojišťovací smlouvy.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh smlouvy o úhradě nákladů na likvi-
daci a soustřeďování vybraného plastového odpadu mezi 
obcí Chotilsko a Procter & Gamble Czech Republic s. r. o. 
Usnesení č. 207/23: ZO neschvaluje návrh smlouvy  
o úhradě na likvidaci a soustřeďování vybraného 
platového odpadu, neboť tuto činnost již obci zajiš-
ťuje jiná společnost.   
(Hlasování: 0/8/0)

ZO projednalo návrh na vyčištění pozemků parc. č. 394/8 
a parc. č. 400, oba k. ú. Prostřední Lhota. 
Usnesení č. 208/23: ZO schvaluje vyčištění pozemků 
parc. č. 394/8 a parc. č. 400, oba k. ú. Prostřední Lho-
ta. Z uvedených pozemků budou částečně odstraně-
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ny náletové dřeviny a neudržované křoviny, pozem-
ky budou srovnány, místy budou zpevněny štěrkem, 
aby mohlo dojít k větší bezpečnosti v rámci silniční-
ho provozu, budou zde vysázeny okrasné keře (max. 
do výšky 1,5 m a tyto budou pravidelně udržovány), 
bude zde umístěna lavička a koš na odpadky.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh stanovení místních poplatků od 1. 1. 
2024. Jde o poplatky za obecní systém odpadového hospo-
dářství, místní poplatek ze psa a místní poplatek z pobytu.     
Usnesení č. 209/23: ZO schvaluje od 1. 1. 2024 násle-
dující výši poplatků: za obecní systém odpadového 
hospodářství - 1000 Kč za trvale žijící osobu nebo za 
nemovitost bez trvale žijící osoby; místní poplatek 
ze psů - první pes 100 Kč, druhý a další 200 Kč; místní 
poplatek z pobytu - 50 Kč za osobu a den.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost paní H. D., Praha o úpravu přístupo-
vé cesty k nemovitosti Hněvšín, čp. 6. 
Usnesení č. 210/23: ZO neschvaluje úpravu příjezdové 
cesty k uvedené nemovitosti. Příjezdová cesta slouží 
především k nemovitostem bez trvalého pobytu.
(Hlasování: 0/7/1)

ZO projednalo návrh na pověření starosty obce ke schvále-
ní, a tím i podpisu posledního rozpočtového opatření v ka-
lendářním roce bez schválení zastupitelstva.  
Usnesení č. 211/23: ZO pověřuje starostu obce ke 
schválení posledního rozpočtového opatření v roce 
za podmínky, že rozpočtové opatření bude předlo-
ženo zastupitelům na nejbližším zasedání zastupi-
telstva obce.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh nesouhlasného vyjádření ve věci při-
pojení nového vrtu a vodovodního řadu v areálu bývalého 
pionýrského tábora Křeničná.   
Usnesení č. 212/23: ZO schvaluje předložený návrh 
nesouhlasného vyjádření a požaduje jej zaslat na 
Krajský úřad Středočeského kraje, odbor životního 
prostředí a zemědělství.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost V. K., Křeničná o zřízení služby  
SENIOR TAXI. 
Usnesení č. 213/23: ZO schvaluje zřízení služby SENI-
OR TAXI za následujících podmínek: služba bude od 
1. 1. 2024 do 31. 3. 2024 (poté dojde k jejímu vyhod-
nocení a případnému prodloužení/ukončení smlou-
vy); služba bude poskytována občanům s trvalým 
pobytem v obci Chotilsko ve věku 70 a více let, kteří 
budou hradit za jednu cestu 70 Kč; občané 80 a více 
let a držitelé průkazu ZTP a ZTP/P mají službu zdar-
ma; služba bude pouze ve směru Chotilsko (a jeho 
místní části) – Dobříš a zpět. Obec Chotilsko bude 
platit měsíční paušální částku ve výši 3000 Kč, tato 
částka bude případně zvýšena po tříměsíčním zku-
šebním provozu. ZO pověřuje starostu obce pode-
psáním smlouvy o poskytování služeb SENIOR TAXI.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh na poskytnutí příspěvku pro trvale 
žijící občany i bez trvalého pobytu.  
Usnesení č. 214/23: ZO schvaluje poskytnutí  
400 Kč jako příspěvek místního poplatku za obec-
ní systém odpadového hospodářství dle vyhlášky 
2/2021 z rozpočtu obce Chotilsko pro občany, kteří 
mají trvalý pobyt v obci Chotilsko, v důsledku zmír-
nění dopadu nákladu na odpadové hospodářství na 
trvale žijící občany v obci. Příspěvek bude vyplácen 
v kalendářním roce, na který je poplatek placen.  
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo návrh na regulaci výsadby jakýchkoli dřevin 
na obecních pozemcích.  
Usnesení č. 215/23: ZO nepovoluje samovolnou vý-
sadbu dřevin na obecních pozemcích. Případná vý-
sadba musí být projednána zastupitelstvem obce  
a musí být písemně oznámena žadateli o výsadbu.   
(Hlasování: 8/0/0)

ZO projednalo žádost o poskytnutí finančního příspěvku 
ve výši 30 000 Kč na akci Májová fiesta 2024, kterou bude 
pořádat Vzduchoplavecká společnost Chotilsko z. s. 
ZO odkládá projednání žádosti do příštího zasedá-
ní ZO.   
(Nehlasováno)
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Obecní úřad informuje

Odpadové hospodářství

Poslední měsíc (od uzávěrky zpravodaje č. 10 do uzávěr-
ky zpravodaje č. 11) byl na události v rámci činnosti obce 
opravdu bohatý. Asi dvě nejdůležitější informace týkající 
se občanů jsou zajištění služeb SENIOR TAXI a jednání  
o »spádovosti« v rámci zajištění povinné školní docházky. 
Nic ale není zadarmo, a tak si pojďme představit, za jakých 
podmínek se uvedené podařilo. 
V rámci SENIOR TAXI je prozatím tato služba zřízena jako 
zkušební na dobu 3 měsíců (od  1. 1. 2024 do 31. 3. 2024). 
Po uplynutí zkušební doby bude s provozovatelem jed-
náno o využití SENIOR TAXI a zda ve službě pokračovat 
(případně o výši finančních prostředků placených obcí). 
Služba bude poskytována ve zvýhodněné ceně 70 Kč za 
jednosměrnou jízdu ve směru z Chotilska na Dobříš a zpět. 
Je jedno, jestli využijete celou cestu až na Dobříš nebo 
zda pojedete do Nového Knína, Mokrovrat případně Staré 
Hutě. Cena je pořád ve stejné výši. Služba je určena pro 
osoby s trvalým pobytem v obci Chotilsko (nebo některé 
z místních částí) starších 70 let. Od 80 let věku a pro drži-
tele průkazek ZTP a ZTP/P je služba poskytována zdarma.     
Z důvodu zajištění školní docházky došlo k jednání mezí 
obcí Chotilsko a městem Nový Knín. Z tohoto jedná-
ní vzešla »dohoda o zajištění povinné školní docházky 
v jiné obci«, kde obec Chotilsko by měla od školního roku 
2023/2024 zaplatit za každého žáka umístěného v ZŠ 
Nový Knín 7000 Kč (v tomto školním roce navštěvuje ZŠ 

44 našich žáků, tzn, že jde o částku 308 000 Kč). Nyní 
jsou obesíláni rodiče dětí, které by od září 2024 měly na-
stoupit do 1. tříd, kam jejich dítě půjde k zápisu. Tuto in-
formaci potřebuje obec Chotilsko pro vyčlenění příslušné 
částky ve svém rozpočtu. 
Do konce listopadu by mělo dojít k dokončení instalace 
nového veřejného osvětlení v místních částech Chotilsko, 
Prostřední Lhota a Mokrsko. Nyní běží veřejné osvětlení 
ve zkušebním režimu, kdy jsou odstraňovány případné 
nedostatky a osvětlení je nastavováno tak, aby došlo ke 
spokojenosti všech obyvatel. Bližší informace k veřejnému 
osvětlení jsou uvedeny v samostatném článku. 
Obec Chotilsko zaslala na Správu a údržbu silnic Středo-
českého kraje dopis s upozorněním na zcela nevyhovující 
stav silnic, po kterých vede objízdná trasa z důvodu uzavír-
ky v rámci opravy komunikace Mokrsko – Čelina. Prozatím 
se nám nikdo k uvedenému nevyjádřil.
Ve čtvrtek 14. 12. 2023 proběhne v galerii muzea v Chotil-
sku opakované projednání návrhu nového územního plá-
nu obce. Zde se budou projednávat především připomínky  
a námitky podané na řádném veřejném projednání.
V listopadu se konaly u obce Chotilsko tři kontroly – kon-
trola Města Dobříš na dodržování krizového zákona, kon-
trola HZS Středočeského kraje na dodržování požárních 
předpisů a Středočeský krajský úřad udělal dílčí přezkou-
mání hospodaření za rok 2023.        

Poplatek za odpad pro rok 2024

Dle Obecně závazné vyhlášky 2/2023 o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství je stanoven 
poplatek za likvidaci odpadu ve výši 1000 Kč. 
Co to znamená v praxi? 
Majitel nemovitosti, kde je někdo přihlášen k trvalé-
mu pobytu, musí zaplatit na rok 2024 poplatek ve výši  
1000 Kč za každou osobu přihlášenou k trvalému pobytu 
v této nemovitosti a oproti tomu obdrží zdarma znám-
ku na popelnici na rok 2024. Jde o 1 známku pro vývoz  
1 x za 14 dnů, pokud v nemovitosti jsou trvale hlášeny 
1 - 4 osoby, případně 2 známky pro vývoz 1 x za 14 dnů, 
pokud je v nemovitosti trvale hlášeno 5 a více osob. V 
důsledku zvýšení nákladů odpadového hospodářství  
a zmírnění dopadů na trvale žijící občany v obci roz-
hodlo zastupitelstvo obce o příspěvku pro trvale žijící 

občany na platbu za odpady ve výši 400 Kč. V praxi 
to znamená, že každý trvale žijící občan, který zaplatí 
1000 Kč, obdrží z rozpočtu obce Chotilsko zpět 400 
Kč. Příspěvek bude vyplácen vždy v kalendářním roce, 
na který je hrazen.
Majitel nemovitosti, kde není hlášena žádná osoba k trva-
lému pobytu, zaplatí poplatek ve výši 1000 Kč za každou 
nemovitost, ale nárok na známku zdarma nemá.          
Za co je platba poplatku? 
Platba je za obecní systém odpadového hospodářství 
(podle zákona 565/1990 Sb. o místních poplatcích, ve zně-
ní pozdějších předpisů). Zjednodušeně by se pro účel vy-
světlení platby daly odpady rozdělit do dvou skupin: jednu 
skupinu by tvořil odpad, který každá domácnost vloží do 
své popelnice u svého domu a je vyvezen jednou za čtr-
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náct dnů. Na této popelnici musí být vylepena známka na 
příslušný rok (bez které popelnici svozová firma nevyveze) 
a tuto známku dostává každá domácnost (kde je hláše-
na osoba k trvalému pobytu) od obce ZDARMA. Druhá 
skupina odpadů je všechen ostatní odpad: bioodpad, tří-

Výdej známek na popelnice pro rok 2024

děný odpad, nebezpečný odpad, velkoobjemový odpad, 
směsný odpad z veřejně přístupných míst, odpad z úklidu 
jednotlivých místních částí atd. Za likvidaci tohoto odpadu 
je tedy stanoven poplatek za obecní systém odpadového 
hospodářství.

Obecní úřad Chotilsko bude vydávat (nebo prodávat) známky na popelnice po uhrazení poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, a to v termínech od 4. prosince do 22. prosince 2023 a od 2. ledna 2024 po zbytek roku 
2024. 
Ceník známek pro rok 2024 je následující: 
popelnice 110 l – vývoz 1x za 14 dnů (po celý rok) 1930 Kč, 1x za měsíc (po celý rok) 1240 Kč,
pytle s logem DOKAS o velikosti 60 l – 110 Kč.

V roce 2021 vynaložila obec Chotilsko ze svého rozpočtu za likvidaci všeho odpadu 642 100 Kč, o rok později to již 
bylo 890 600 Kč a k tomu navíc vrátila trvale žijícím občanům (v rámci 400 Kč příspěvku) celkem 203 200 Kč. Do  
31. října letošního roku je tento výdaj zatím 984 500 Kč a výše vráceného příspěvku trvale žijícím občanům 
172 000 Kč. 

Úklid kontejnerů na bioodpad v zimním období

Oznamujeme tímto, že kontejnery na bioodpad (velkokapacitní hnědé kontejnery) umístěné v místních částech Pro-
střední Lhota, Záborná Lhota, Sejcká Lhota, Živohošť a Chotilsko budou v rámci jejich údržby a oprav od 15. 1. 2024 do  
15. 3. 2024 uklizeny. 

Informace k nebezpečnému odpadu

Jako tradičně zajistila obec i v roce 2024 svoz nebezpečného odpadu. Přesné termíny budou zveřejněny na webu obce, 
ve zpravodaji a ve vývěskách v jednotlivých místních částech. Opět se uskuteční dva svozy na jaře a dva na podzim, také 
zastávky budou tradiční: Mokrsko, Prostřední Lhota, Chotilsko a Záborná Lhota. Z ostatních místních částí mohou oby-
vatelé odvézt nebezpečný odpad v termínech na tato sběrná místa. Co patří do nebezpečného odpadu? Jiné motorové, 
převodové a mazací oleje, Obaly obsahující zbytky nebezpečných látek, Olejové filtry, Brzdové kapaliny, Nemrznoucí 
kapaliny obsahující nebezpečné látky, Rozpouštědla, Kyseliny, Zásady. Upozorňujeme, že tato služba je určena pouze 
pro fyzické nepodnikající osoby. Nezvykle velké množství uvedených odpadů nebo jiné než uvedené odpady nebudou 
svozovou společností od majitele odebrány.

Informace k tříděnému odpadu

Od 1. ledna 2023 do 30. září 2023 vytřídila obec Chotilsko následující množství komodit:

papír 5,473 tun

plast 6,862 tun

sklo 17,248 tun

kov 0,648 tun

bioodpad 133,83 tun

olej rostlinný 186,0 litrů

Děkujeme, že třídíte!

Finanční výdaje za veškerý odpad z rozpočtu obce Chotilsko
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Pravděpodobně jste si všimli, že došlo k rekonstrukci ve-
řejného osvětlení v místních částech Mokrsko, Prostřední 
Lhota a Chotilsko. Jde o první etapu rekonstrukce VO, ve 
druhé etapě bychom chtěli zrekonstruovat zbylé místní 
části.
K tomuto kroku jsme přistoupili hlavně z důvodu nejistoty 
na energetickém trhu. Jednoduše nikdo neví, kolik bude 
v budoucnosti elektřina stát, a to, že stojí o mnohem více 
než v minulosti, o tom nám všem může nejlépe vyprávět 
naše vlastní peněženka. Druhým a také důležitým důvo-
dem je zvýšení bezpečnosti a komfortu v obci, kde jsme se 
rozhodli vybudovat VO i na místech, kde předtím nebylo 
nebo bylo nedostatečné. 
Někdo může namítat, proč tolik nových sloupů a svítidel. 
Rozteče sloupů udává státní norma a my jsme volili vzdá-
lenosti mezi sloupy na horní hraně možné vzdálenosti. Co 
se týká zmíněné energetické úspory, tak i když jsme přidali 
41 nových svítidel, tak příkon energie VO v těchto třech 

místních částech je menší, než mají dvě rychlovarné kon-
vice. Příkon nové soustavy je okolo 2850 W s tím, že ještě 
v nočních hodinách bude docházet k útlumu svícení. Pů-
vodní příkon byl zhruba 9490 W.
Současně probíhají jednání se společnostmi ČEZ a CETIN 
s požadavkem na umístnění jejich vedení pod povrch, tudíž 
je žádáme o redukci stávajících starých sloupů. Při rekon-
strukci vedení VO bylo na místa např. pod vozovku apod. 
vytvořeno vedení pro optické kabely, které budou moci 
používat poskytovatelé vysokorychlostního internetu.
V prosinci probíhá testovací provoz VO, v rámci tohoto 
provozu se můžete k osvětlení u vašeho bydliště vyjádřit. 
Stačí, když budete kontaktovat obecní úřad s konkrétním 
požadavkem.
Dodatečně se omlouváme za dočasná omezení, která si 
rekonstrukce vyžádala.

Tomáš Hrubý, 
místostarosta obce Chotilsko

V sobotu 28. října se uskutečnil v prostorách Chotilského muzea Halloween. Kromě tradičního dlabání dýní  se opět 
uskutečnila »stezka odvahy« s mnoha překážkami a úkoly. Po celou trasu děti provázela pohádková strašidla. Účast na 
akci byla neskutečná, všechny děti si to náramně užily. Poděkování patří obci Chotilsko a všem, kteří se na této akci 
podíleli. Tak se zase sejdeme za rok v tak dobré náladě a hojném počtu jako letos.

Veřejné osvětlení v obci (VO)

Chotilský Halloween se povedl
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Ukončení podzimní sezony fotbalové mládeže

Již tradičně se po ukončení soubojů o mistrovské body 
koná »dokopná«. Trenéři tady zhodnotí podzimní sezonu 
(uvedou, co by se mělo do jarní části zlepšit), děti dosta-
nou malou pozornost, zahrajeme si fotbálek (děti proti 
dospělým), ale hlavně se celá tato sešlost nese v příjemné 
atmosféře, kde si v klidu můžeme popovídat. To vše pod-
pořeno výborným občerstvením, které i tentokrát zajistili 
rodiče ratolestí, a také hlavní sponzor těchto akcí – Řeznic-
tví a uzenářství Pavel Šťástka. 
Toto letošní ukončení podzimní sezony bylo ale přece 
jenom malinko jiné než ostatní. Konalo se až v druhé 
půlce listopadu, což je vždy loterie, zda vyjde či nevy-
jde počasí. Neděle 19. listopadu začala deštěm, větrem  
a nízkou teplotou. Toto nevlídné počasí odradilo od 
účasti některé rodiče s dětmi, a proto účast nebyla v tak 
hojném počtu jako tradičně. Nakonec se počasí umoud-
řilo a v průběhu dne přestalo pršet. Dokonce jsme se 
dočkali i sluníčka. To vše dokreslilo tradiční výbornou 
atmosféru, která tuto akci doprovází, a kdo nepřišel, 
může jenom litovat.            
A proč se akce konala tak pozdě? Jak je uvedeno v úvodu 
– dokopná se pořádá po ukončení soutěží, kterých se týmy 
účastní. Letos se nám prvně povedlo přihlásit do soutěže 
(mimo tradičních kategorií) i tým dorostu. Na vesnici, kde 
trvale žije jen něco málo přes 500 obyvatel, je to nevída-
ný úspěch. V soutěžích jsou registrována mužstva: mladší  
a starší přípravky, mladších a starších žáků, mužstvo do-
rostu a mužstvo dospělých. Navíc je zde mužstvo děvčat. 

Za vedení Báry Špačkové a Markéty Holečkové holky všech 
věkových kategorií aktivně trénují a dělají různá pohybová 
cvičení. A aby toho nebylo málo, také se povedlo otevřít 
fotbalovou školičku, kde se snažíme rozvinout lásku ke 
»kulatému nesmyslu« u dětí od tří do pěti let. Tímto bych 
chtěl poděkovat všem, kteří se ve svém volném čase a zce-
la zdarma aktivně zapojují do dění okolo fotbalu.

Hynek Hypr, 
výbor TJ Prostřední Lhota

Kolo datum mužstva   výsledek
5. 2. 9. TJ Prostřední Lhota – TJ Vltavan Hřiměždice B 6:0

6. 9. 9. TJ Prostřední Lhota – FK Drevníky 6:0

7. 16. 9. SK Přestavlky – TJ Prostřední Lhota 1:1

8. 23. 9. TJ Prostřední Lhota – SK Klučenice 5:6

9. 23. 9. SK Vysoký Chlumec – TJ Prostřední Lhota 1:8

1. 7. 10. TJ Prostřední Lhota – SK Nový Knín B 5:2

3. 21. 10. TJ Prostřední Lhota –  SK Velká Lečice 4:3

4. 28. 10. TJ Kamýk n/Vltavou B – TJ Prostřední Lhota 1:5

10. 04. 11. TJ Prostřední Lhota – SK Petrovice 8:0

11. 11. 11. TJ Sokol Dublovice B – TJ Prostřední Lhota 0:6

Výsledky A mužstvo, muži, IV. třída skupina »B« – podzim 2023
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Kolo datum mužstva   výsledek
5. 2. 9. TJ Prostřední Lhota – TJ Vltavan Hřiměždice B 6:0

6. 9. 9. TJ Prostřední Lhota – FK Drevníky 6:0

7. 16. 9. SK Přestavlky – TJ Prostřední Lhota 1:1

8. 23. 9. TJ Prostřední Lhota – SK Klučenice 5:6

9. 23. 9. SK Vysoký Chlumec – TJ Prostřední Lhota 1:8

1. 7. 10. TJ Prostřední Lhota – SK Nový Knín B 5:2

3. 21. 10. TJ Prostřední Lhota –  SK Velká Lečice 4:3

4. 28. 10. TJ Kamýk n/Vltavou B – TJ Prostřední Lhota 1:5

10. 04. 11. TJ Prostřední Lhota – SK Petrovice 8:0

11. 11. 11. TJ Sokol Dublovice B – TJ Prostřední Lhota 0:6

Pořadí Mužstvo Výhry Remízy Prohry Skóre Body

1. SK Velká Lečice 8 1 1 55:15 25

2. TJ Prostřední Lhota 8 1 1 54:14 25

3. SK Klučenice 8 0 2 39:20 24

4. SK Přestavlky 5 1 4 20:21 16

5. SK Petrovice B 5 0 5 37:28 15

6. SK Nový Knín B 4 1 5 26:22 13

7. SK Vysoký Chlumec 3 2 5 18:38 11

8. FK Drevníky 3 0 7 13:35  9

9. TJ Kamýk n/Vltavou B 2 2 6 13:39 8

10. TJ Sokol Dublovice B 1 4 5 20:38 7

11. TJ Vltavan Hřiměždice B 1 2 7 8:33 5
 

Tabulka po podzimní části

Aktuální otevírací doba Zásilkovny v IC Chotilsko
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Hasiči informují

Listopad u hasičů v Chotilsku

V souvislosti s posledními dvěma událostmi, požár v Libči-
cích a požár v Novém Kníně, a blížícími se Vánoci, kdy se 
běžně ve skoro všech domácnostech manipuluje s otevře-
ným ohněm, bych rád po delší době otevřel krátké »pre-
ventistické okénko« na téma POŽÁR.
Jaké nebezpečí vlastně při požáru hrozí? Nejčastějším úra-
zem je popálení (plameny, horkým vzduchem, horkými po-
vrchy, výbuchem, atd.). Při požáru dále hrozí riziko otravy 
jedovatými zplodinami hoření, případně rovnou i udušení, 

a to zejména ve spánku. Dále pak hrozí riziko dalších úrazů 
spojených například s panikou a nesprávným způsobem 
hašení, případně s problémovou evakuací (překážky na 
únikových cestách, hledání klíčů od zamčených vstupních 
dveří atd.).
Jaké jsou nejčastější příčiny vzniku požáru? Jde především 
o neopatrnost/nedbalost. V první řadě při zacházení s ote-
vřeným ohněm (odbíhání při vaření, nechávání svíček bez 
dozoru atd.). Dále pak nedbalost při kouření (nevhodně 
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Společenská kronika

odložené nedopalky, vyhazování špatně uhašených nedo-
palků do koše atd.), dále pak nedbalost při vytápění (ne-
dodržení bezpečnostních vzdáleností od topidel, sušení 
oděvů na topidle atd.). V zimním období a období Vánoc 
to pak je přetěžování elektrických zásuvek (velké množství 
elektrických spotřebičů v domácnostech zapojených na-
příklad v jednom prodlužovacím kabelu), dále pak nedba-
lá manipulace s hořlavými plyny a kapalinami (například  
i při zatápění v kamnech a kotlích na tuhá paliva), nedba-
lá obsluha elektrických zařízení (nedodržování návodů od 
výrobce, používání elektrospotřebičů k jiným účelům, než 
pro který jsou konstruována).
V rámci prevence před vznikem požáru je proto dobré do-
držovat toto »desatero«:
1. Nenechávat otevřený oheň bez dozoru
2. Neodcházet od vaření k jiným činnostem
3. Elektrické a plynové spotřebiče udržovat v dobrém 
technickém stavu a provádět jejich pravidelné revize (ne-
používat neoriginální dobíječky a nabíječky akumulátorů, 
případně nabíjet AKU-nářadí a AKU-stroje nejlépe mimo 
obytné prostory) 
4. Dodržovat návody a doporučení výrobců spotřebičů
5. Používat spotřebiče pouze k účelu, pro který byly vyro-
beny
6. Dodržovat základní bezpečnostní předpisy při zacházení 
s otevřeným ohněm a spotřebiči
7. Při kouření dbát na dokonalé uhašení nedopalků a zá-
palek
8. Udržovat volné únikové cesty a únikové východy
9. Instalovat (dle návodu) hlásič požáru, případně i detek-
tor úniku plynů – zejména CO
10. Při odchodu z domova: vypnout světla a elektrické 
spotřebiče (např. pračka, rychlovarná konvice), uhasit ote-
vřený oheň, zavřít okna
Hlásič požáru, hlásič CO (tam kde se topí plynem a pev-
nými palivy) a hasicí přístroj (práškový 6 kg) by měly být 
součástí každé domácnosti. Všechny výše uvedené přístro-

je stojí stokoruny, dohromady je lze všechny pořídit okolo 
2000 Kč. Z mého pohledu jsou k nezaplacení. Zakoupením 
hlásičů se zajistí včasné zjištění požáru, které je rozhodu-
jící pro záchranu lidských životů a případně i minimalizaci 
škod na majetku.
Na závěr ještě krátké ohlédnutí nejen za výjezdy v uplynu-
lém měsíci:
5. 11. v 16.51 h vyjížděla naše jednotka do obce Libči-
ce k požáru kanystru u kotle na pevná paliva. Po příjezdu 
na místo události naše jednotka společně s ostatními jed-
notkami provedla průzkum. Část družstva byla připravena 
s dýchací technikou na vystřídání. Další část jednotky řídila 
dopravu na přilehlé komunikaci a zajistila osvětlení místa 
zásahu.
9. 11. se v obci Rybníky uskutečnil opakovací kurz  
a přezkoušení práce s motorovou pilou pro členy JSDH 
obcí.
17. 11. se sešli členové výjezdové jednotky na pravidelném 
setkání na obecním úřadě. Při této příležitosti jsme převzali 
nově pořízené tablety do výjezdových vozidel, na kterých 
bude aktivován SW RescueNavigator pro on-line komuni-
kaci s operačním důstojníkem při výjezdech jednotky. Je-
jich výhodou je především ta skutečnost, že operačnímu 
důstojníkovi umožňují vidět v reálném čase, kde se které 
zasahující vozidlo pohybuje a případně jej přesměrovat na 
správnou adresu zásahu atd.  V této souvislosti bych rád 
poděkoval obci Chotilsko a jejímu zastupitelstvu, které 
nám toto vybavení pořídilo. 
24.- 25. 11. se ve Školicím středisku a chemické labora-
toři v Kamenici (HZS) uskutečnil dvoudenní kurz Technik 
Ochrany obyvatelstva v jednotce SDH obce. S ohledem na 
termín uzávěrky se k tomuto kurzu vrátím v některém dal-
ším článku. 
Krásný a klidný advent

Martin Brodský, místostarosta SDH Chotilsko 
a člen výjezdové jednotky obce Chotilsko

Jubilanti měsíce - blahopřejeme

V listopadu slaví narozeniny Albína Šišková z Chotilska, Vlasta Doušová z Lipí, Stanislav Šťástka z Prostřední Lhoty, Milo-
slav Čámský z Prostřední Lhoty, Klement Mikulec ze Záborné Lhoty a František Snopek z Chotilska. 

Hodně zdraví, spokojenosti a pohody!
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V roce 1885 bylo evidováno v Chotilsku a Lipí 21 koní, 12 volů, 61 hovězího, 57 telat, v Křeničné 10 koní, 7 volů, 36 ho-
vězího, 19 telat, v Sejcké Lhotě 8 koní, 13 volů, 33 hovězího, 22 telat, na Hněvšíně 7 koní, 6 volů, 26 hovězího, 18 telat.
Zdroj: Okresní archív v Dobříši, Fond Okres zastupitelstva č.62, 7. 2. 1886

Malé okénko do naší historie

Převzato z kroniky Chotilska a Prostřední Lhoty

Nákres cesty od Mokrska směrem k Chotilsku  
z roku 1981
Uvedený nákres není dle nějakéko měřítka, jest to popis 
směrů a pojmenování tratí, jak je pamatují občané z dří-
vějších dob.

Novinový výstřižek o Sejcké Lhotě z r. 1955
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Číslo 
11/2023

MĚSÍČNÍK PRO MOKROVRATY A POUŠTĚ

Výtisk zdarma

Zprávy z obce

Usnesení ze zápisu č. 9/2023 ze zasedání Zastupitelstva obce Mokro-
vraty, konaného dne 14. 11. 2023 od 18.00 hodin

Starostka v souladu s § 69 odst. 2 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, vyzvala paní Pavlu Bílkovou, novou členku 
zastupitelstva, ke složení slibu. Paní Bílková slib přečetla  
a podepsala.

Návrh usnesení č. 1-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty určuje zapisovatelem paní 
Veroniku Kučíkovou a ověřovateli zápisu p. Pavla Grize  
a p. Jana Líbala.
Výsledek hlasování: 
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 1-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 2-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje program jednání 
zastupitelstva obce dne 14. 11. 2023 takto:   
  1) Složení slibu nového člena zastupitelstva obce
  2) Volba člena finančního výboru
  3) Volba člena kontrolního výboru
  4) Souhlas s prodloužením pracovněprávního vztahu mezi 
obcí a členkou ZO
  5) Rozpočtové opatření č. 5/2023
  6) Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty, p. B. V.  a ČEZ Distribuce, a. s.
  7) Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty, p. P. F.  a ČEZ Distribuce, a. s.
  8) Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty, p. I. W., M. W. a ČEZ Distribuce, a. s.
  9) Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty, p. M. Č. a ČEZ Distribuce, a. s.

10) Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty a ČEZ Distribuce, a. s.
11) Smlouva o budoucí smlouvě zřízení věcného břemene 
a Dohoda o umístění stavby mezi obcí Mokrovraty a ČEZ 
Distribuce, a. s. 
12) Doplnění Směrnice upravující zadávání veřejných zaká-
zek malého rozsahu
13) Novelizace Obecně závazné vyhlášky obce Mokrovraty 
č. 1/2020 o zákazu konzumace alkoholických nápojů na 
veřejně přístupném místě
14) Obecně závazná vyhláška obce Mokrovraty, kterou se sta-
novují pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství obce
15) Žádost o poskytnutí dotace do Sociálního fondu re- 
gionu Brdy-Vltava
16) Příloha č. 1 a č. 2 ke Smlouvě na sběr, přepravu  
a nakládání s komunálními odpady mezi Dokasem Dobříš, 
s. r. o. a obcí Mokrovraty
17) Vyhlášení ceny vodného a stočného na rok 2024
18) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi 
obcí Mokrovraty a společností CETIN a.s.
19) Projektová dokumentace pro umístění liniové stavby 
elektronických komunikací společnosti CETIN a.s.
20) Záměr pronájmu nebytových prostor obecní restaurace
21) Záměr pronájmu nebytových prostor pro skladování 
22) Zřízení inventarizační komise
23) Pokladní limit na rok 2024 
24) Různé
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 2-9/2023 bylo schváleno.
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Návrh usnesení č. 3-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty volí členem finančního vý-
boru paní Pavlu Bílkovou.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 3-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 4-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty volí členem kontrolního 
výboru paní Pavlu Bílkovou.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 4-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 5-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje prodloužení pra-
covního poměru zastupitelky paní Pavlíny Hejrové.
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 1
Usnesení č. 5-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 6-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje rozpočtové 
opatření č. 5/2023, kterým se navyšují daňové příjmy  
o 600 tisíc Kč, na § 2310 (Pitná voda) o 170 tisíc Kč, na  
§ 2321 (Odvádění a čištění odpad. vod) o 60 tisíc Kč. 
Výdaje se navyšují na § 2212 (Silnice) o 500 tisíc Kč, na  
§ 2321 (Odvádění a čištění odpad. vod) o 1 milion Kč, 
na § 2341 (Vodní díla v zemědělské krajině) o 330 tisíc 
Kč, na § 3613 (Nebytové hospodářství) o 100 tisíc Kč, na  
§ 3639 (Komunální služby a rozvoj) o 100 tisíc Kč, na  
§ 6171 (Činnost místní správy) o 300 tisíc Kč. Dále se výda-
je snižují na § 2310 (Pitná voda) o 1,5 milionu Kč. Ostatní 
závazné ukazatele rozpočtu nejsou změněny.  
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 6-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 7-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zří-
zení věcného břemene – služebnosti č. IE-12-6009833/19, 
Pouště kNN od PB_2108 k R7, R8 mezi obcí Mokrovraty  
a V. B. a ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem Děčín, Děčín IV-
-Podmokly, Teplická 874/8, který je zastoupena na základě 
plné moci firmou EQUANS Services, a. s., Lhotecká 793, 
143 00 Praha 4.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 7-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 8-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zří-
zení věcného břemene – služebnosti č. IE-12-6009833/20, 

Pouště kNN od PB_2108 k R7, R8 mezi obcí Mokrovraty 
a F. P. a ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, Děčín IV-
-Podmokly, Teplická 874/8, která je zastoupena na základě 
plné moci firmou EQUANS Services, a. s., Lhotecká 793, 
143 00 Praha 4.
Výsledek hlasování:
Pro: 9   Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 8-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 9-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zří-
zení věcného břemene – služebnosti č. IE-12-6009833/21, 
Pouště kNN od PB_2108 k R7, R8 mezi obcí Mokrovraty  
a I. W., M. W. a ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, 
Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, která je zastoupena 
na základě plné moci firmou EQUANS Services, a. s., Lho-
tecká 793, 143 00 Praha 4.  
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 9-9/2023 bylo schváleno.

Návrh Usnesení č. 10-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zří-
zení věcného břemene – služebnosti č. IE-12-6009833/18, 
Pouště kNN od PB_2108 k R7, R8 mezi obcí Mokrovraty 
a M. Č. a ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, Děčín IV-
-Podmokly, Teplická 874/8, která je zastoupena na základě 
plné moci firmou EQUANS Services, a. s., Lhotecká 793, 
143 00 Praha 4. 
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 10-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 11-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o zříze-
ní věcného břemene – služebnosti č. IE-12-6031513/1 mezi 
obcí Mokrovraty a ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín 4, 
Teplická 874/8, 405 02, která je zastoupena na základě 
plné moci společností ENERGON INDUSTRY s. r. o., Budě-
jovická 601/128 Praha 4-Krč. 
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 11-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 12-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu  
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a Dohodu  
o umístění stavby č. IV-12-6033138 mezi obcí Mokrovraty 
a ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, Děčín IV-Podmok-
ly, Teplická 874/8, 405 02, která je zastoupena na základě 
plné moci společností Colsys s. r. o., 272 03 Kladno-Dubí, 
Buštěhradská 109.
Výsledek hlasování:
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Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 12-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 13-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje návrh na úpravu 
a doplnění Směrnice upravující zadávání veřejných zakázek 
malého rozsahu obce Mokrovraty.
Výsledek hlasování:
Pro: 0  Proti: 9  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 13-9/2023 nebylo schváleno a směrnice 
bude projednána na dalším zasedání ZO.

Návrh usnesení č. 14-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje novelizaci Obec-
ně závazné vyhlášky obce Mokrovraty č. 1/2020 o zákazu 
konzumace alkoholických nápojů na veřejně přístupném 
místě nebo veřejnosti přístupné akci.
Výsledek hlasování:  
Pro: 8  Proti: 1   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 14-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 15-9/2023
Zastupitelstvo obce schváluje Obecně závaznou vyhlášku 
obce Mokrovraty, kterou se stanovují pravidla pro pohyb 
psů a jiných zvířat na území obce.
Výsledek hlasování:  
Pro: 9  Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 15-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 16-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje žádost Sociální-
ho fondu regionu Brdy – Vltava o poskytnutí dotace na 
rok 2023 ve výši 45 361 Kč na zajištění sociálních služeb 
v regionu Brdy – Vltava a uzavření veřejnoprávní smlouvy 
za podmínky, že celý finanční příspěvek obce Mokrovraty 
bude použit na zajištění sociálních služeb pro klienty spol-
ku Stéblo, z. ú., Borotice.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 16-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 17-9/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje Přílohu č. 1 a Přílohu č. 2 
ke Smlouvě č. O-2023-038 na sběr, přepravu a nakládání  
s komunálními odpady na rok 2024 mezi Obcí Mokrovraty 
a společností DOKAS Dobříš, s. r. o., Na Chmelnici 455,  
263 01 Dobříš.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 17-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 18-9/2023 
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje od 1. 1. 2024 

cenu pro vodné ve výši 40,45 Kč bez DPH, pro stočné                          
71,15 Kč bez DPH v obci Mokrovraty a Pouště. 
Výsledek hlasování:
Pro: 7  Proti:0   Zdrželi se: 2
Usnesení č. 18-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 19-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje Smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi obcí Mokrovraty 
a společností CETIN a. s., Českomoravská 250/19, 190 00 
Praha 9 – Libeň, zastoupená na základě pověření Ing. Kar-
lem Šabršulou.
Výsledek hlasování:
Pro: 7  Proti: 0  Zdrželi se: 2 
Usnesení č. 19-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 20-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje projekt ke stav-
bě FTTX P nadzem MOPRI Mokrovraty OK, který pro spo-
lečnost CETIN a. s. zpracovává firma COM PLUS CZ a. s.  
s tím, že nebudou nikde narušeny asfaltové povrchy komu-
nikací a nadzemní vedení bude realizováno bez osazování 
nových sloupů. 
Výsledek hlasování:
Pro: 8  Proti: 0  Zdrželi se: 1
Usnesení č. 20-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 21-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje záměr pronájmu 
nebytových prostor určených k provozování restaurace  
v Mokrovratech.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 21-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 22-9/2023
Zastupitelstvo obce Mokrovraty schvaluje záměr pronájmu 
nebytových prostor v obecní restauraci čp. 142 Mokrovra-
ty, a to 10 m2 v prvním nadzemním podlaží (část skladu 
lahvového zboží) a jednu místnost o rozloze asi 16 m2  

v suterénu této budovy panu Martinu Hrubému – MH  
fresh, IČ: 03674983.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 22-9/2023 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 23-9/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje zřízení inventarizační komise 
ve složení: p. Lukáš Konvička – předseda, p. Pavla Bílková, 
p. Karel Kalát – členové.
Výsledek hlasování:
Pro: 9  Proti: 0  Zdrželi se: 0
Usnesení č. 23-9/2023 bylo schváleno.
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Návrh usnesení č. 24/2023
Zastupitelstvo obce schvaluje pokladní limit na rok 2024 
ve výši 80 tisíc Kč.

Výsledek hlasování: 
Pro: 9   Proti: 0  Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 24-9/2023 bylo schváleno.

Finance vynakládané na likvidaci odpadů jsou jednou  
z významných položek v rozpočtu obce. V roce 2023 jsou 
předpokládané výdaje na obecní systém odpadového hos-
podářství asi 1,57 mil. Kč, příjmy z poplatků a odměn za 
třídění odpadů jsou očekávány ve výši 0,98 mil. Kč (v tuto 
chvíli máme k dispozici údaje k 31. 10. 2023, viz. tabulka). 
Částku výdajů převyšující příjmy obec hradí ze svého roz-
počtu.

Současná výše poplatku za systém odpadového hospodář-
ství je obecní vyhláškou stanovena na 800 Kč na poplatní-
ka za rok (osobám nad 70 let a do 18 let věku a rodinám 
s více než dvěma dětmi do 18 let jsou poskytovány slevy). 
Nejvyšší možný poplatek, který obec může dle zákona od 
poplatníků vybírat, je 1200 Kč. Poplatníkem je každý ob-
čan s trvalým pobytem v obci a vlastníci nemovitostí, ve 
kterých není přihlášena žádná fyzická osoba. Při součas-
ném počtu poplatníků, kterých je asi 800 trvale hlášených 
a zhruba 340 nemovitostí bez trvale hlášených osob, nelze 
ani maximálním zvýšením poplatku špatnou ekonomickou 
bilanci hospodaření s odpady vyřešit tak, aby hospodaření 
s odpady bylo vyrovnané. 
Navýšení poplatku by nás 
však posunulo blíže k běžné 
úrovni pro dofinancování, 
protože vybrané prostředky 
by pokryly vyšší část nákla-
dů, než jak je tomu v sou-
časné době.
Neuspokojivou ekono-
mickou situaci, způso-
benou vysokou produk- 
cí směsného komunální-
ho odpadu, navíc kom-

plikují podmínky nastavené v zákoně o odpadech (zákon  
č. 541/2020). Ten stanovuje limit pro množství SKO na 
obyvatele v tunách za rok, při jehož překročení dochází  
k razantnímu navýšení poplatku za uložení odpadu na sklád-
ce (viz. tabulka). Tato strategie by měla veřejnost motivovat  
k snižování množství produkovaných odpadů a jejich lep-
šímu třídění a recyklaci.  V letošním roce je tento poplatek 
za každou tunu nad limit 1000 Kč, takže je předpoklad, 

že za poplatek skládkovné-
ho při překročení zákonem 
stanoveného limitu bude 
obec nucena uhradit asi 
100 tis. Kč. Zákon stanoví 
v každém následujícím roce 
snížení limitu vyprodukova-
ného směsného komunální-
ho odpadu na osobu, zvý-
šení základního poplatku 
za skládkovné a nadlimitní 
poplatek postupně zvyšuje 
až na 1850 Kč v roce 2029. 
Ekonomický dopad růstu ná-

kladů na likvidaci odpadů na obecní rozpočet je nevyhnutelný.  
Z každoroční evidence produkce odpadů vyplývá, že  
v třídění odpadů, které je možné dále recyklovat, jsou 
ještě stále značné rezervy. Rádi bychom tímto apelo-
vali na občany, aby se v zájmu možnosti zachování so-
ciálně přijatelné výše poplatku snažili vytřídit maximál-
ní množství separovatelného odpadu. Obec by tuto 
strategii chtěla podpořit umístěním popelnic na tříděný 
odpad k jednotlivým nemovitostem. Na pořízení těch-
to nádob je momentálně zpracovávána žádost o dotaci  
a doufáme, že se nám tento projekt podaří v dohledné 
době realizovat. Důsledné vytřídění směsného komunální-

Ekonomika odpadového hospodářství 

Podmínky pro výši platby za skládkovné stanovené zákonem o odpadech (§ 59, zákon 
541/2020)
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ho odpadu je momentálně jediným způsobem, jak snížit 
jeho množství, a tak zmírnit ekonomický dopad zákon-
ných přepisů na hospodaření obce a na výši poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství.

Chtěli bychom poděkovat těm spoluobčanům, kteří odpad 
poctivě třídí, a poprosit ostatní, aby se k prvně jmenova-
ným připojili.

Pavlína Hejrová

3. 12. – školní jarmark, vystoupení dětí ZŠ a MŠ při rozsví-
cení vánočního stromku na návsi 
 4. 12. – mikulášská nadílka v MŠ
 5. 12. – mikulášská nadílka v ZŠ
12. 12. – divadelní představení v MŠ Korkyně – »Cukrářka 
Barborka« – MŠ
18. 12. – »Vánoce jsou, věř mi, skoro přede dveřmi« – be-
sídka dětí v MŠ 
19. 12. – ukončení plaveckého výcviku
20. 12. – projektový den v ZŠ – SKLÁŘ VE ŠKOLE
21. 12. – vánoční nadílka lesním zvířátkům
21. 12. – spaní ve škole – ZŠ
22. 12. – POHÁDKOVÉ DOPOLEDNE – děti z dramatického 
kroužku hrají spolužákům vánoční pohádky
23. 12. – 2. 1. 2024 – vánoční prázdniny v ZŠ, MŠ uzavřena

K listopadovým tradicím v naší škole patří připomenutí 
legendy o svatém Martinovi, význam 17. listopadu, a také 
blížící se vánoční jarmark. Ve Skanzenu Vysoký Chlumec 
prožili tento svátek žáci ZŠ a děti z MŠ při projektovém 
dnu »Se školou za svatým Martinem«.  Prohlídka jednotli-
vých staveb s průvodkyní, ukázka práce i nářadí v kovárně  
a hlavně vlastnoručně vytvořené svatomartinské rohlíč-

Aktuality z naší školy - prosinec 2023

ky, to byla dobrota. Počasí nám přálo, byli jsme spoko-
jení.
Ve čtvrtek 16. listopadu školáci ukončili bruslení s trenéry 
a hned následující týden zahájili všichni žáci i někteří před-
školáci plavecký výcvik. Obrovskou radost nám při další 
pohybové aktivitě udělala skupina chodců, o kterých je 
psáno v dalším příspěvku.
Charitativní akce »Krabice od bot« ve spolupráci s rodiči 
stejně jako loni podpořila pozitivní sociální myšlení a navo-
zení dobrých pocitů umět obdarovat ostatní.
V pondělí 27. listopadu proběhlo v ZŠ i MŠ vánoční foto-
grafování.
Adventní čas, dobu čekání na Vánoce, bychom všichni rádi 
prožili příjemně, se svátečním pocitem a s radostí. Přejeme 
i vám co nejklidnější prožití vánočních svátků a do nového 
roku hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.
A ještě přidáváme jedno »Vánoční  přání« - úryvek z básně 
Františka Novotného 
»Až pastýři dojdou kam chtěli jít
 Ať naděje vzkvetou v suchopáru
 Ať v srdci je láska a v duši klid
 Ty nejvzácnější ze všech darů«

Kolektiv ZŠ a MŠ Mokrovraty

Již 3. rokem se osobně zapojuji do celorepublikové výzvy 
10 000 kroků ke zdraví. Tělesná zdatnost dětské populace 
klesá a po covidových opatřeních se ještě zhoršila. Uvědo-
muji si, jak je pohyb pro život důležitý. Proto jsem s nad-
šením uvítala výzvu dobříšského starosty Pavla Svobody  
k zapojení škol z Dobříše a okolí. 

ZŠ a MŠ Mokrovraty  - 1. v republice

Rozhodla jsem se přihlásit žáky naší školy. Snažila jsem se 
je motivovat jak vlastními výkony, tak společnými pěšími 
výlety o víkendech. A některé děti se do toho skutečně 
»obuly«. K mé velké radosti se s některými zapojily celé ro-
diny. Všichni tak strávili příjemné společné chvíle v pohybu.
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Úřední hodiny OÚ Mokrovraty koncem roku 2023

Zimní příjem bioodpadu

Dýňování

A jak to celé dopadlo? Překvapivě. Dík velkému počtu za-
pojených dětí školy jsme vyhráli 1. místo školních týmů 
nejen mezi školami na Dobříši, ale v celé republice. A tak 
jsme si pro zlatou medaili s malými mokrovratskými spor-
tovci dojeli v sobotu 18. 11. 2023 do Hradce Králové na 
celorepublikové vyhlášení.

Děkuji všem zúčastněným ☺
Kateřina Petáková

Pondělí 18. 12. 2023  8.00 – 10.00 h a 15.00 – 17.00 h 
Středa 20. 12. 2023                17.00 – 19.00 h
Pátek 22. 12. 2023  8.00 – 12.00 h
Od 27. 12. 2023 do 2. 1. 2024 zavřeno

V období vegetačního klidu mohou občané odložit bioodpad každé pondělí od 8.00 do 12.00 hodin ve dvoře ha-
sičské zbrojnice Mokrovraty č. p. 17

Letos jsme se opět 28. října sešli v bývalé restauraci na 
hřišti v Mokrovratech. Mnoho dětí se svými rodiči společ-
ně vydlabávaly dýně a různými technikami je vyřezávaly  
a zdobily.
I tentokrát se děti věnovaly kreativní tvorbě z bohatě při-
pravených materiálů a barev, např. malovaly a vyráběly 
strašidýlka z vařeček a květináčků. 
Během celého odpoledne se rodiče i děti občerstvovali 
převážně dýňovými dobrůtkami. Tímto děkujeme všem, 
kteří z vlastních zdrojů tyto speciální pochoutky upekli,  
a všem, kteří se na přípravě této akce podíleli.
Po setmění jsme společně všechny originální výtvory z dýní 
rozsvítili a užívali si strašidelnou atmosféru. 


